

မြန်မာအက်ဂရီအိတ်စ်ချိန်းအများနှင့် သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက်

မူလ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်၊ ပယ်ဖျက်၊ ထပ်တိုးများကို နှိုင်းယှဉ် တင်ပြခြင်း

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း(၁)	အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြချက်များ	အခန်း(၁)	အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြချက်များ	
အပိုဒ် -၁	ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် အခြားနည်း လိုအပ်ခြင်း မရှိက၊ အပိုဒ် ၂ ကိုလိုက်နာလျက် အောက်ပါအတိုင်း အဓိပ္ပါယ် ဖွင့်ဆိုရမည်။	အပိုဒ် -၁	ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် အောက်ပါအတိုင်း အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုရမည်။	"အခြားနည်း လိုအပ်ခြင်း မရှိက၊ အပိုဒ် ၂ ကိုလိုက်နာလျက်" စကားရပ်အား ပယ်ဖျက်သည်
၁(ခ)	“ဒါရိုက်တာ” ဆိုသည်မှာ ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်တွင် တည်ဆဲ ကုမ္ပဏီ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံစည်းမျဉ်းများ နှင့်အညီ ခန့်အပ်ထားပြီးလျှင် အနည်းဆုံး အစုရှယ်ယာ ပိုင်ဆိုင်မှု အရည်အချင်းပြည့်မီသူ (သို့မဟုတ်) အရည်အချင်း ပြည့်မီ သူ အား ကိုယ်စားပြုသူ ဒါရိုက်တာများကိုဆိုလိုသည်။	၁(ခ)	“ဒါရိုက်တာ” ဆိုသည်မှာ ဒါရိုက်တာရာထူးခန့်အပ်ထား ခြင်း ခံရသူ သို့မဟုတ် အလှည့်ကျဒါရိုက်တာရာထူး ခန့်အပ် ထား ခြင်း ခံရသူ ဖြစ်ကာ အဆိုပါရာထူးနေရာတွင် ထမ်း ဆောင်နေသူ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး ဖြစ်ပြီး သီးခြား လွတ်လပ် သော ဒါရိုက်တာများ သို့မဟုတ် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ (YCDC )ဒါရိုက်တာများ လည်း ပါဝင်သော ဒါရိုက်တာများ ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်
		၁(ဂ)	“မိသားစုဝင်” ဆိုသည်မှာ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးနှင့် ဆက်စပ်သည့် (၁) ၎င်းတို့၏ အိမ်ထောင်ဖက်၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမ၊ (၂) ၎င်းတို့၏ ဘိုးဘွားစဉ်ဆက် နှင့် သားစဉ်မြေးဆက်၊ နှင့် (၃) တရားဝင်မွေးစားရာမှဖြစ်ပေါ်လာသော အထက်ဖော်ပြပါ ပတ်သက်ဆက်နွယ်မှုရှိသူများ ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
၁(ဂ)	“ဘုတ်အဖွဲ့” ဆိုသည်မှာ စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထားသော ကုမ္ပဏီ ၏ ဒါရိုက်တာဘုတ်အဖွဲ့ကို ဆိုလိုသည်။	၁(ဃ)	“ဘုတ်အဖွဲ့” ဆိုသည်မှာ အခါအားလျော်စွာ စနစ်တကျ ဖွဲ့စည်းထား သော ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာ ဘုတ်အဖွဲ့ကို ဆိုလိုသည်။	"အခါအားလျော်စွာ " ဆိုသည့် စကားရပ်တိုးပါသည်

	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
၁(င)	“လွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်နိုင်သော ဒါရိုက်တာများ” ဆိုသည်မှာ ကုမ္ပဏီနှင့် ဆက်နွယ်ပတ်သတ်နေသော သူများ ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်နိုင်ရန်အလို့ငှာ ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့မှ အဆိုပြု၍ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များက အတည်ပြု ခန့်အပ်ပြီး ဒါရိုက်တာအရည်အချင်း ပြည့်မီရန် အစုရှယ်ယာ ပိုင်ဆိုင်မှုမလိုအပ်သော လွတ်လပ်စွာဆောင် ရွက်နိုင်သည့် ဒါရိုက်တာများကို ဆိုလိုသည်။ ကုမ္ပဏီနှင့်သော်လည်း ကောင်း၊ ယင်းကုမ္ပဏီနှင့်ဆက်နွယ် သော ကော်ပိုရေးရှင်းများ၊ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင် များ နှင့် သို့မဟုတ် အရာရှိများ နှင့် သော်လည်းကောင်း၊ ဆက်စပ်မှုမရှိသူများ ဖြစ်စေရမည့် အပြင် ၎င်းတို့သည် ကုမ္ပဏီ၏ အကျိုးစီးပွားကို အကောင်း ဆုံး ရှေးရှု၍ ဒါရိုက်တာများ၏ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လွတ်လပ်သော ဆုံး ဖြတ်ချက်များချမှတ်ရာတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက် နိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ ဝင်ရောက် စွက်ဖက် နိုင်ခွင့် ရှိစေရမည်။ ၎င်းတို့သည် အခြား ဒါရိုက်တာများ နည်းတူ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ရှိစေ ရမည်။	၁(စ)	“သီးခြားလွတ်လပ်သောဒါရိုက်တာ” ဆို သည်မှာ ကုမ္ပဏီနှင့် ဆက်နွယ်ပတ်သတ်နေသော သူများ ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်နိုင်ရန်အလို့ငှာ ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့မှ အဆိုပြု၍ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များက အတည်ပြု ခန့်အပ်ပြီး ဒါရိုက်တာအရည်အချင်း ပြည့်မီရန် အစုရှယ်ယာ ပိုင်ဆိုင်မှုမလိုအပ်သော လွတ်လပ်စွာဆောင် ရွက်နိုင်သည့် ဒါရိုက်တာများကို ဆိုလိုသည်။ ကုမ္ပဏီနှင့်သော်လည်း ကောင်း၊ ယင်းကုမ္ပဏီနှင့်ဆက်နွယ် သော ကော်ပိုရေးရှင်းများ၊ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင် များ နှင့် သို့မဟုတ် အရာရှိများ နှင့် သော်လည်းကောင်း၊ ဆက်စပ်မှုမရှိသူများ ဖြစ်စေရမည့် အပြင် ၎င်းတို့သည် ကုမ္ပဏီ၏ အကျိုးစီးပွားကို အကောင်း ဆုံး ရှေးရှု၍ ဒါရိုက်တာများ၏ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လွတ်လပ်သော ဆုံး ဖြတ်ချက်များချမှတ်ရာတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက် နိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ ဝင်ရောက် စွက်ဖက် နိုင်ခွင့် ရှိစေရမည်။ ၎င်းတို့သည် အခြား ဒါရိုက်တာများ နည်းတူ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ရှိစေ ရမည်။	"လွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်နိုင်သော ဒါရိုက်တာများ" ဆိုသည့်နေရာတွင် “သီးခြားလွတ်လပ်သောဒါရိုက်တာ” ဟူသော အသုံးအနှုန်းကို ပြောင်းလဲလိုက်ပါသည်။
၁(စ)	“ဥက္ကဋ္ဌ” ဆိုသည်မှာ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ခု (သို့မဟုတ်) ဘုတ်အဖွဲ့တစ်ခု၏ ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ဆောင်ရွက် ရသူ ကို ဆိုလိုသည်။	၁(ဆ)	“ဥက္ကဋ္ဌ” ဆိုသည်မှာ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ခု (သို့မဟုတ်) ဤစည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၆၆ နှင့်အညီ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ရွေးချယ်တာဝန်ပေးခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်ကို ဆိုလိုသည်။	"ဤစည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၆၆ နှင့်အညီ" စကားရပ်တိုးပြီး ဆောင်ရွက်ရသူ အစား ရွေးချယ်ထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ် ဟု ပြင်ဆင်ပါသည်။
		၁(ဇ)	“ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ” ဆိုသည်မှာ စည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၆၆ နှင့်အညီ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ရွေးချယ်တာဝန် ပေးခံရသည့်ပုဂ္ဂိုလ် ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်။
၁(ဇ)	“ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်” ဆိုသည်မှာ မှတ်ပုံတင် စာအုပ်တွင် အစုရှယ်ယာတစ်ခု သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာ ရှင်များ၏ ပိုင်ရှင်အဖြစ် ပါဝင်သူတစ်ဦးကိုဆိုလိုသည်။	၁(ဈ)	“အစုရှယ်ယာရှင်” ဆိုသည်မှာ စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများ နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားသားအစုရှင်အပါအဝင် လတ်တလောတွင် အစုရှယ်ယာ တစ်ရပ်ရပ်ကို ပိုင်ဆိုင် သည့် ပုဂ္ဂိုလ်၊အဖွဲ့အစည်း (သို့) ကုမ္ပဏီ ကို ဆိုလိုသည်။	“ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်”အစား“အစုရှယ်ယာ ရှင်”စကားရပ်အဓိပ္ပာယ်ပြန်လည်ဖွင့်ဆိုပါသည်။
၁(ဈ)	“အစုရှယ်ယာ” ဆိုသည်မှာ ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာ မတည်ငွေရင်း ရှိ အစုရှယ်ယာကို ဆိုလိုသည်။	၁(ည)	“အစုရှယ်ယာ”ဆိုသည်မှာ ကုမ္ပဏီ၏ မတည်ငွေရင်းရှိ သာမန် အစုရှယ်ယာများကို ဆိုလိုသည်။	သာမန် ဆိုသည့် စကားရပ်တိုးပါသည်။
၁(ည)	“အလုပ်လုပ်ရက်” ဆိုသည်မှာ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနှင့် အများပြည်သူ အလုပ်ပိတ်ရက်မှအပ ကျန်သည့် ပြက္ခဒိန် နေ့ရက် တစ်ခုခုကို ဆိုလိုသည်။	၁(ကခ)	“အလုပ်လုပ်ရက်” ဆိုသည်မှာ စနေနေ့၊ တနင်္ဂနွေနေ့၊ အများပြည်သူ အလုပ်ပိတ်ရက်မှအပ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဘဏ်များဖွင့်လှစ် အလုပ်လုပ် သည့်နေ့ရက်ကို ဆိုလိုသည်။	ကျန်သည့် ပြက္ခဒိန် နေ့ရက် တစ်ခုခု အစား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဘဏ်များဖွင့်လှစ်အလုပ်လုပ် သည့်နေ့ရက် ဟု ပြင်ဆင်ပါသည်။

		၁(ကဂ)	“နိုင်ငံခြားအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် စုစုပေါင်းအချိုး” ဆိုသည် မှာ နိုင်ငံခြားသား အစုရှယ်ယာရှင်များက ပိုင်ဆိုင်သည့် အစုရှယ်ယာများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့် အချိုးကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၁(ကဃ)	“နိုင်ငံခြားအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် စုစုပေါင်းအချိုး ကန့်သတ်ချက်” ဆိုသည်မှာ ကုမ္ပဏီတွင် ခွင့်ပြုသည့် နိုင်ငံခြားသားအကျိုးခံစားခွင့် ရှိသည့်အချိုးစုစုပေါင်း အမြင့်ဆုံး ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၁(ကင)	“နိုင်ငံခြားသားအစုရှယ်ယာရှင်” ဆိုသည်မှာ အစုရှယ်ယာရှင် တစ်ဦးသည် (၁) မြန်မာနိုင်ငံသားဥပဒေ ပုဒ်မ ၂ (င) အရ နိုင်ငံသားမဟုတ်သောသူ သို့မဟုတ် ဧည့်နိုင်ငံသားမဟုတ်သောသူ သို့မဟုတ် နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ မဟုတ်သောသူ တစ်ဦးဦး၊ သို့မဟုတ် (၂) မြန်မာနိုင်ငံမှလွဲ၍ အခြားနိုင်ငံတစ်ခု၏ ဥပဒေအောက်တွင် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသော ကုမ္ပဏီတစ်ခုခု ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၁(ကစ)	“နိုင်ငံခြားသားများ ပါဝင်ရောင်းဝယ်ခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့် ကြော်ငြာစာများ” ဆိုသည်မှာ ငွေချေးသက်သေခံလက် မှတ်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေး ကော်မရှင်က ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၂) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်ကြော် ငြာစာအမှတ် ၁/၂၀၁၉၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၆) ရက်နေ့ တွင်ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်အမှတ် ၁/၂၀၂၀ နှင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ (၁၃) ရက်နေ့တွင်ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက်အမှတ် ၄/၂၀၂၀ တို့ကို စုပေါင်း၍ ဆိုလို ခြင်းဖြစ်သည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၁(ကဆ)	“စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများ”ဆိုသည်မှာ ငွေချေး သက်သေခံလက်မှတ်များ လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေး ဥပဒေ (ဥပဒေအမှတ် ၂၀/၂၀၁၃) နှင့် ငွေချေးသက်သေခံလက် မှတ်များ ကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင် က ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့တွင်ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်ကြော် ငြာစာ အမှတ် ၁/၂၀၁၅ အပါအဝင် ထိုဥပဒေအရထုတ်ပြန် သော ဥပဒေများ ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၁(ကဇ)	“မှတ်တမ်းတင်သည့်နေ့ရက်” ဆိုသည်မှာ ဘုတ်အဖွဲ့က အစုရှင်တစ်ဦး ၏ အခွင့်အရေးများကို ကျင့်သုံးရန် အစုရှင်များဖြစ်ရန် သတ်မှတ်ချက် နှင့်ပြည့်စုံသည်ဟု ဘုတ်အဖွဲ့က သတ်မှတ်သည့်နေ့ရက်ကို ဆိုလို သည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်

	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
		၁(ကည)	“YSX” ဆိုသည်မှာ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
အပိုဒ် - ၂	ကုမ္ပဏီများဥပဒေ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင်ပါရှိသော စကားရပ်များ သည် အခြားနည်းဖြင့် ဖော်ပြထားခြင်းမှ တစ်ပါး ဥပဒေ တွင် အနက်အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါက ထိုသို့အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို ထား သည့်အတိုင်း အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက် စေရ မည်။	အပိုဒ် - ၂	ကုမ္ပဏီများဥပဒေ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် အခြားနည်းဖြင့် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို ထားခြင်းမရှိလျှင် ဥပဒေတွင် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက် များသည် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ စည်းမျဉ်းနှင့်သက်ဆိုင်စေရမည်။	
		အပိုဒ် - ၃	အနက်အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုခြင်း ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် အခြားနည်းဖြင့် အကြောင်းအရာ ထည့်သွင်းရန်လိုအပ်ခြင်းမရှိလျှင် -	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(က)	ဧကဝုစ် (အနည်းကိန်း) ဆိုရာတွင် ဗဟုဝုစ် (အများကိန်း) နှင့် အပြန်အလှန်သက်ရောက်ရာတို့ပါ ပါဝင်သည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ခ)	ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဟု ရည်ညွှန်းခြင်းများတွင် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ (မည်သည့်နေရာ တွင် ဖွဲ့စည်းထားစေကာမူ) ဖွဲ့စည်းထားသည့်အဖွဲ့အစည်း၊ ဖွဲ့စည်း တည်ထောင်ထား ခြင်းမရှိသည့်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစုစပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း များပါဝင်သည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ဂ)	လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကို ရည်ညွှန်းခြင်းများတွင် ထိုပုဂ္ဂိုလ်၏ ဆက်ခံသူ များနှင့် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ စည်းမျဉ်းအရ အပ်နှင်းခြင်းခံရသူများ ပါဝင်ပြီး၊ သီးခြားလုပ်ဆောင် နိုင် စွမ်းရှိသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကို ရည်ညွှန်းရာတွင် အခြား သောလုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းရှိခြင်း သို့မဟုတ် လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးချင်းကို ထည့်တွက်ခြင်း မပြုပါ။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ဃ)	လိင်ဟုဆိုရာတွင် ကျားဖြစ်စေ၊ မဖြစ်စေ တစ်မျိုးမျိုးသောသောလိင်ပါ ပါဝင်သည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(င)	“ပါဝင်နေသည်” ဟုဆိုသည်မှာ (အညမညသဘော ဖြစ် သည့် “ပါဝင်သည်” ပါ အပါအဝင်) ကန့်သတ် ထားခြင်း မရှိသော ပါဝင်ခြင်း ကို ဆိုလိုပါသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(စ)	ခေါင်းစဉ်များကို အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန်အတွက်သာ လျှင်ထည့်သွင်း ထားခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ဤဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက် ခြင်းကို ထိခိုက်စေခြင်း မရှိစေရ။	ဥပဒေအကြံပေးမှအမိပွယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHH မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
		၃(ဆ)	နေ့ရက်၏ အချိန်များကို ရည်ညွှန်းထားခြင်းများသည် အခြားနည်းဖြင့် ဖော်ပြထားခြင်းမရှိလျှင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒေသစံတော်ချိန်ကို ဆိုလိုသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ဇ)	ကျပ်ငွေကို ရည်ညွှန်းခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဝင် ငွေကြေးကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ယူအက်(စ်)ဒေါ်လာ သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ၏ တရားဝင်ငွေကြေးကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ဈ)	စာရွက်စာတမ်းတစ်စုံတစ်ရာကို ရည်ညွှန်းခြင်းသည် အဆိုပါစာရွက် စာတမ်းကို စည်းကမ်းသတ်မှတ် ချက်များ နှင့်အညီ အခါအားလျော်စွာ ပြင်ဆင်၊ ပြောင်းလဲ၊ ထည့်သွင်းအစားထိုး (တာဝန်ဝတ္တရားများ အပါအဝင်)၊ ဖြည့်စွက် သို့မဟုတ် အစားထိုးသည်များလည်း ပါဝင်ကြသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ည)	စည်းမျဉ်းအပိုဒ်များ သို့မဟုတ် ဇယားများကို ရည်ညွှန်းခြင်းသည် အခြားနည်းဖြင့် သတ်မှတ်ထားခြင်း များမှတစ်ပါး၊ ဤဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံစည်းမျဉ်း၏ စည်းမျဉ်းအပိုဒ်များ ကိုဖြစ်စေ၊ ဇယားများကို ဖြစ်စေ ရည်ညွှန်းသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
		၃(ဋ)	ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်ကို ရည်ညွှန်းချက်တစ်စုံတစ်ရာသည် ထိုဥပဒေနှင့် အခါအားလျော်စွာ ပြင်ဆင်၊ ပေါင်းစည်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်ပြဋ္ဌာန်း ခြင်း တို့ကို လိုအပ်သလို ပြုလုပ်ထားသည်များကိုပါ ရည်ညွှန်းသည်။	ဥပဒေအကြံပေးမှအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြ ချက် ထပ်တိုးပါသည်
အခန်း(၂)	နိဒါန်းအချက်အလက်များ	အခန်း(၂)	နိဒါန်းအချက်အလက်များ	
အပိုဒ် - ၆	ဥပဒေနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီတွင် သာမန် အစုရှယ်ယာ တစ်မျိုး တစ်စား တည်းသာ ထားရှိပါသည်။ နောင်တွင် ကုမ္ပဏီ သည် ဥပဒေနှင့်အညီ အခြားအစုရှယ်ယာ အမျိုးအစားများ ကိုလည်း ထုတ်ဝေနိုင် ပါသည်။	အပိုဒ် - ၇	ကုမ္ပဏီတွင် အစုရှယ်ယာ တစ်မျိုးတစ်စားတည်းသာ ထားရှိ ပါသည်။ ကုမ္ပဏီသည် ကုမ္ပဏီများဥပဒေနှင့်အညီ အခြားအစုရှယ်ယာ အမျိုးအစားများကိုလည်း ထုတ်ဝေနိုင်ပါသည်။	သာမန် ဆိုသည့် စကားရပ်ပယ်ဖျက်ပါသည်
အပိုဒ် - ၉	ကုမ္ပဏီသည် ပြည်ပကော်ပိုရေးရှင်း (သို့မဟုတ်) အခြား နိုင်ငံခြား သားတစ်ဦးဦး (သို့မဟုတ်) ၎င်းတို့ ပေါင်းစည်း လျက် တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်သောနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အစုရှယ်ယာပိုင်ဆိုင်ခွင့်ကို ကုမ္ပဏီ၏ ထုတ်ဝေထားသော အစုရှယ်ယာအားလုံး၏ ၃၅ % အထိ (သို့မဟုတ်) တည်ဆဲဥပဒေမှ ခွင့်ပြုသည့် ရာခိုင်နှုန်း အတိုင်း ခွင့်ပြုနိုင် သည်။ ၃၅ % (သို့မဟုတ်) တည်ဆဲဥပဒေမှ ခွင့်ပြုသည့် ရာခိုင်နှုန်းအထက် အစုရှယ်ယာရောင်းချရာ တွင် ဖြစ်စေ၊ အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းရာတွင်ဖြစ်စေ ဘုတ်အဖွဲ့ ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။		ပယ်ဖျက်သည်။	Listing Rule အရ ပယ်ဖျက်ပါသည်

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း(၃)	အစုရှယ်ယာမတည်ငွေရင်း	အခန်း(၃)	အစုရှယ်ယာမတည်ငွေရင်း	
အပိုဒ် - ၁၂	<p>အစုရှယ်ယာများနှင့် အခြားသော ငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်များ</p> <p>(က) ကုမ္ပဏီ၏ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်း အတည်ပြု သည့် အချိန်တွင် ထုတ်ဝေထားသော အစုရှယ်ယာ အရေ အတွက်မှာ (၂၁,၆၄၀,၈၆၀)ခု ဖြစ်ပါသည်။</p> <p>(ခ) ကုမ္ပဏီမှထုတ်ဝေထားသည့် အစုရှယ်ယာများ သို့မဟုတ် အခြားငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်များသည် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင် သူ အစုရှင်တစ်ဦးဦး၏ သို့မဟုတ် အခြားပိုင်ဆိုင်သူ တစ်ဦးဦး၏ လက်ဝယ်ထားရှိစဉ် ဥပဒေအရသော်လည်းကောင်း၊ အခြား သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ သော်လည်းကောင်း ပြဋ္ဌာန်း ထားသည့် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုထားသည့်နည်းလမ်းများ နှင့်အညီ လွှဲပြောင်းနိုင်ခွင့်ရှိသည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများ ဖြစ်စေရမည်။</p>		ပယ်ဖျက်သည်။	(က)အများပြည်သူအား အစုရှယ်ယာ ကမ်းလှမ်းခြင်း ပြုလုပ်သည့်အခါတိုင်း ဤသတင်းအချက်အလက်သည် out of date ဖြစ်နိုင်ပါသဖြင့် ထည့်သွင်းခြင်း မပြုပါရန်။ (ခ) အစုရှယ်ယာများ လွှဲပြောင်းခြင်းသည် အခန်း (၅) ပါ စာရင်းဝင်ခြင်း ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ (listing rules) နှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်သဖြင့် ပယ်ဖျက်ပါသည်။
အပိုဒ် - ၁၃	<p>ဥပဒေကို လိုက်နာလျက် ဘုတ်အဖွဲ့သည် -</p> <p>(က) အစုရှယ်ယာများ သို့မဟုတ် အခြားငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်များကို မည်သည့် အချိန်တွင်မဆို ဘုတ်အဖွဲ့ ဝင်များက သင့်သည် ထင်မြင်သော စည်းကမ်းချက်များ အား သတ်မှတ်၍ ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဦးထံသို့ ထုတ်ဝေ ရောင်းချနိုင်သည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၂	ဥပဒေကို လိုက်နာလျက် ကုမ္ပဏီသည် ဘုတ်အဖွဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အစုရှယ်ယာများကို ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးထံသို့ မည်သည့်အချိန်တွင် မဆို၊ မည်သည့် အဘိုးစားနားဖြင့် ဖြစ်စေ ဘုတ်အဖွဲ့က ဆုံးဖြတ်သည့် အရေအတွက်အား ကျပ်ငွေဖြင့် ထုတ်ဝေရောင်းချနိုင်သည်။	စာသားများပြင်ဆင်ပြီး အပိုဒ်ခွဲဖော်ပြထားပါသည်
အပိုဒ် - ၁၃	<p>(ခ) အစုရှယ်ယာများကို အပြည့်အဝဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ် တစ်ဒေသ ဖြစ်စေ ငွေပေးချေရန် ထုတ်ဝေ ရောင်းချနိုင် သည်။ အစုရှယ်ယာများကို တစ်စိတ်တစ်ဒေသအားဖြင့် ငွေပေးချေပြီး ထုတ်ဝေ ရောင်းချခဲ့လျှင် အစုရှယ်ယာ ထုတ်ဝေသည့် စည်းကမ်းချက်၌ မည်သည့်အချိန်တွင် ငွေပေးချေစေရန် တောင်းခေါ်မည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအစုရှင်သည် အဆိုပါတောင်း ခေါ် သည့်ငွေအား ပေးချေရန်တာဝန်ရှိကြောင်း ဖော်ပြပါ ရှိစေရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၃	အစုရှယ်ယာများကို အပြည့်အဝပေးချေခြင်းဖြင့်သာလျှင် ထုတ်ဝေနိုင်သည်။	Listing Rule အရ စာသားပြင်ဆင်ပြီး အပိုဒ်ခွဲဖော်ပြထားပါသည်

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်	
အပိုဒ် - ၁၃	<p>(ဂ) ကုမ္ပဏီ၏ မတည်ငွေရင်းကို အစုရှယ်ယာများ ထပ်မံ ထုတ်ဝေရောင်းချခြင်းဖြင့် တိုးမြှင့်ရန် ဆုံးဖြတ်သည့်အခါ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးစီက ပိုင်ဆိုင်ထားသည့် လက်ရှိအစုရှယ်ယာ အချိုးအစားအားဖြင့်တူညီသော မည်သည့် အစုရှယ်ယာအမျိုးအစားကိုမဆို အဆိုပါအစုရှယ်ယာများကို ဦးစားပေးအခွင့်အရေးအဖြစ် ၎င်းတို့အားဝယ်ယူနိုင်ရန် ကမ်းလှမ်း၍ဖြစ်စေ၊ ထိုဦးစားပေးအခွင့်အရေး အတွက် ခံစားခွင့်အပေါ် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များ၏ ကြိုတင်သဘောတူညီချက်ဖြင့်ဖြစ်စေ အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကို ထုတ်ဝေရောင်းချနိုင်သည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၄	<p>သာမန်ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆန့်ကျင်လျက် ညွှန်ကြားသည်မှတစ်ပါး</p> <p>(က) အစုရှယ်ယာများကို ထုတ်ဝေမည့် အစုရှယ်ယာ အရေအတွက်၊ အစုရှယ်ယာတန်ဖိုး၊ ကမ်းလှမ်းချက်ကို လက်ခံ ရမည့် အချိန်တို့အား သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသော စာဖြင့် ရေးသားထားသည့် အကြောင်းကြားစာဖြင့် အစုရှင်တစ်ဦး စီက ပိုင်ဆိုင်ထားသည့် အစုရှယ်ယာများအချိုးအစားအား ဖြင့် ပထမဦးစွာ အစုရှင်များသို့ ကမ်းလှမ်းရမည်။</p> <p>(ခ) ကုမ္ပဏီသည် ကမ်းလှမ်းမှုတွင် ရည်ညွှန်းထားသည့် အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်အား ဝယ်ယူခြင်းမပြုမည့် အစုရှင် အတွက် (သတ်မှတ်အချိန်ကာလအတွင်းအကြောင်းပြန် ကြားမှု မပြုခြင်းအပါအဝင်) ကုမ္ပဏီက သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ထုတ်ဝေနိုင်သည်။</p>	စာသားများပြင်ဆင်ပြီး အပိုဒ်ခွဲဖော်ပြထားပါသည်
အပိုဒ် - ၁၄	<p>အစုရှယ်ယာများအားလုံးကို ခွဲဝေရောင်းချသည့် အခါ၌ အပြည့်ပေးသွင်းပြီး ဖြစ်စေရမည်။ အကယ်၍ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အပြည့်ပေးသွင်းရန် ခွဲဝေရောင်းချခွဲသော်လည်း ထည့်ဝင်သူများက ထည့်ဝင်ခြင်းမရှိသော အစုရှယ်ယာများ အပေါ်တွင် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့် သိမ်းယူခွင့် ရှိခြင်းကို ဤအခန်း (၅) တွင် ဖော်ပြ ထားသည့်အတိုင်း ပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့် သိမ်းယူခံရခြင်းနှင့် ယင်းပိုင်ဆိုင်ခွင့်အရ အစုရှယ်ယာများအား သိမ်းယူရောင်းချခြင်း များကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။</p>		ပယ်ဖျက်သည်။	Listing Rule အရ ပယ်ဖျက်ပါသည်

<p>အပိုဒ် - ၁၆</p>	<p>ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် ဘုတ်အဖွဲ့၏ သဘောတူဆုံးဖြတ် ချက်ဖြင့် အောက်ပါကိစ္စ တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ အားလုံး ကိုဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-</p> <p>(က) အစုရှယ်ယာများအတွက် ပေးချေရမည့် ငွေပမာဏနှင့် ပေးချေရမည့်အချိန်ကာလတို့ကို အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်များ အကြား ခြားနား၍ အစုရှယ်ယာထုတ်ဝေမှုနှင့် သက်ဆိုင် သော စီစဉ် ဆောင်ရွက်မှုများကို ပြုလုပ်နိုင်သည်။</p> <p>(ခ) အစုရှယ်ယာအတွက်ပေးချေရမည့် ငွေပမာဏ တစ်စိတ် တစ်ဒေသကိုပေးချေရန် တောင်းဆိုခြင်း မပြု သော်လည်း ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်မှ ၎င်းပိုင်ဆိုင် ထားသည့် အစုရှယ်ယာ အတွက် ပေးချေရန် ကျန်ရှိနေ သော ငွေပမာဏအားလုံးက ဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ကိုဖြစ်စေ ပေးချေပါက လက်ခံ နိုင်သည်။</p> <p>(ဂ) အစုရှယ်ယာတစ်ခုစီအတွက် ပေးချေထားသည့် ငွေပမာဏ အချိုးအစားအလိုက် အမြတ်ငွေ ခွဲဝေမှုကို ပြုလုပ်နိုင်သည်။</p>		<p>ပယ်ဖျက်သည်။</p>	<p>Listing Rule အရ ပယ်ဖျက်ပါသည်</p>
--------------------	---	--	--------------------	-------------------------------------

<p>အပိုဒ် - ၁၇</p>	<p><u>ကုမ္ပဏီသည်ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာများ ထုတ်ဝေနိုင်ခြင်း</u></p> <p>ဥပဒေကိုလိုက်နာ၍ အပိုဒ်-၁၃ အရ ကန့်သတ်ခြင်းမရှိဘဲ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်သည့် စည်းကမ်းချက် များနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီသည် ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာများကို ထုတ်ဝေနိုင် သည်။ ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာ များကို ကုမ္ပဏီကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအစုရှင်ကဖြစ်စေ သို့မဟုတ် နှစ်ဦး လုံးကဖြစ်စေ မိမိတို့ ရွေးချယ်သည့် အတိုင်း ပြန်လည် ရွေးနှုတ်ခြင်း သို့မဟုတ် သာမန် အစုရှယ်ယာအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲခြင်း ပြုနိုင်သည်။ ထို့ပြင် လိုအပ်လျှင် ဦးစား ပေးအစုရှယ်ယာများကို ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်များ အတည်ပြုထားသော အထူးဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ဖြင့် သာမန်အစုရှယ်ယာများသို့ ပြောင်းလဲနိုင်သည်။</p>	<p>အပိုဒ် - ၁၆</p>	<p><u>ကုမ္ပဏီသည်ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာများ ထုတ်ဝေနိုင်ခြင်း</u></p> <p>ဥပဒေကိုလိုက်နာ၍ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်သည့် စည်းကမ်းချက် များနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီသည် ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာများကို ထုတ်ဝေနိုင် သည်။ ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာ များကို ကုမ္ပဏီကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအစုရှင်ကဖြစ်စေ သို့မဟုတ် နှစ်ဦး လုံးကဖြစ်စေ မိမိတို့ ရွေးချယ်သည့် အတိုင်း ပြန်လည် ရွေးနှုတ်ခြင်း သို့မဟုတ် သာမန် အစုရှယ်ယာအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲခြင်း ပြုနိုင်သည်။ ထို့ပြင် လိုအပ်လျှင် ဦးစား ပေးအစုရှယ်ယာများကို ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်များ အတည်ပြုထားသော အထူးဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ဖြင့် သာမန်အစုရှယ်ယာများသို့ ပြောင်းလဲနိုင်သည်။</p>	<p>"အပိုဒ်-၁၃ အရ ကန့်သတ်ခြင်းမရှိဘဲ " ဟူဝေသာစာသားကို ပယ်ဖျက်သည်</p>
--------------------	---	--------------------	---	---



	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
အပိုဒ် - ၁၈	<p><u>အစုရှယ်ယာများအတွက်လျှောက်ထားခြင်း</u> ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးက ကိုယ်တိုင်အတွက်ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်စား ဖြစ်စေ အစုရှယ်ယာများ လျှောက်ထားလာသည်ကို ကုမ္ပဏီက လက်ခံ ရရှိပါက ကုမ္ပဏီသည် ယင်းသို့ လျှောက်ထားချက်အရ ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးကို အစုရှယ်ယာ ခွဲဝေပေးရာတွင် ထိုလျှောက်ထားချက် သည် အောက်ပါ အတိုင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်-</p> <p>(က) အစုရှယ်ယာများကို လက်ခံရရှိမည့်သူသည် ခွဲဝေ ပေးမည့် အစုရှယ်ယာပါ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာ ရန် သဘောတူညီ၍ လက်ခံကြောင်း။</p> <p>(ခ) အစုရှယ်ယာများကို လက်ခံရရှိမည့်သူသည် ယင်း၏ အမည်ကို ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင် အဖြစ် မှတ်ပုံတင် စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းရန် တောင်းဆိုကြောင်း။</p> <p>(ဂ) အစုရှယ်ယာများကို လက်ခံရရှိမည့်သူသည် ကုမ္ပဏီ တွင် ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးဖြစ်ရန် သဘောတူညီချက် ဖြင့်ဥပဒေနှင့် အညီ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းကို လိုက်နာမည် ဖြစ်ကြောင်း။</p>	အပိုဒ် - ၁၇	<p><u>အစုရှယ်ယာများအတွက်လျှောက်ထားခြင်း</u> ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးက ကိုယ်တိုင်အတွက်ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်စား ဖြစ်စေ အစုရှယ်ယာများ လျှောက်ထားလာသည်ကို ကုမ္ပဏီက လက်ခံ ရရှိပါက ကုမ္ပဏီသည် ယင်းသို့ လျှောက်ထားချက်အရ ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးကို အစုရှယ်ယာ ခွဲဝေပေးရာတွင် ထိုလျှောက်ထားချက်သည် အောက်ပါ အတိုင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်-</p> <p>(က) အစုရှယ်ယာများကို လက်ခံရရှိမည့်သူသည် ခွဲဝေ ပေးမည့် အစုရှယ်ယာပါ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာ ရန် သဘောတူညီ၍ လက်ခံကြောင်း။</p> <p>(ခ) အစုရှယ်ယာများကို လက်ခံရရှိမည့်သူသည် ကုမ္ပဏီ တွင် ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးဖြစ်ရန် သဘောတူညီချက်ဖြင့် ကုမ္ပဏီများဥပဒေနှင့် အညီ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းကို လိုက်နာမည် ဖြစ်ကြောင်း။</p>	"(ခ) အစုရှယ်ယာများကို လက်ခံရရှိမည့်သူသည် ယင်း၏ အမည်ကို ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင် အဖြစ် မှတ်ပုံတင် စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းရန် တောင်းဆိုကြောင်း" ဆိုသည့် စာပုဒ်အား Listing Rule အရ ပယ်ဖျက်လိုက်ပါသည်။
အပိုဒ် - ၁၉	<p><u>ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများ</u> အစုရှယ်ယာတစ်ခုခုကို ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မှတ်ပုံတင် စာရင်းသွင်း ထားသော နှစ်ဦးနှင့် နှစ်ဦးထက်ပိုသော သူများသည် ပူးတွဲ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များအဖြစ် အဆိုပါအစုရှယ်ယာများကို ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု မှတ်ယူရမည် ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့သည် အောက်တွင် ဖော်ပြသော ပြဋ္ဌာန်း ချက်များကို လိုက်နာရမည်-</p>	အပိုဒ် - ၁၈	<p><u>ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများ</u> အစုရှယ်ယာတစ်ခုခုကို စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း များနှင့် အညီ ပိုင်ဆိုင်သည့် နှစ်ဦး သို့မဟုတ် နှစ်ဦးထက် ပိုသောသူများအား ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်များ အဖြစ် အဆိုပါ အစုရှယ်ယာများကို ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု မှတ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းတို့သည် အောက်တွင်ဖော်ပြထား သည့် သတ်မှတ်ချက်များကို လိုက်နာရမည်</p>	Listing Rule အရ စာသားပြင်ဆင်ထားပါသည်
	(ဂ) ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးဦးသည် အမြတ်ဝေစုများနှင့် အခြားခွဲဝေပေးခြင်းများ လက်ခံ ရရှိကြောင်း တရားဝင် ပြောစာကို အခြားပူးတွဲကုမ္ပဏီ တွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်များထံသို့ ပေးအပ်နိုင်သည်။		(ဂ) ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူတစ်ဦးဦးသည် ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူသို့ ပေးရန် ရှိသော အမြတ်ဝေစုများ၊ အပိုဆုကြေးများ၊ မတည်ရင်းနှီးငွေ ပြန်အမ်းခြင်း နှင့် အခြားခွဲဝေပေး ခြင်းများလက်ခံရရှိကြောင်း တရားဝင်ပြောစာကို ပေးအပ် နိုင်သည်။	စာသားများပြင်ဆင်ထားပါသည်

	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
	(ဃ) ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးဦးထံသို့ အကြောင်းကြားစာပေးခြင်း၊ အစီရင်ခံစာ ပေးခြင်း၊ ငွေစာရင်းရှင်းခြင်း၊ အစုရှယ်ယာလက်မှတ် ပေးအပ်ခြင်းသည် ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအစုရှင်အားလုံးသို့ ပေးပို့ပြီးဖြစ်သကဲ့သို့ ဖြစ်စေရမည်။		(ဃ) ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းနှင့် ကုမ္ပဏီများ ဥပဒေ အရ အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်ကို ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူ တစ်ဦးဦး ထံသို့ အကြောင်းကြားစာ၊ အစီရင်ခံစာ၊ ငွေစာရင်းရှင်း တမ်း၊ စာရွက်စာတမ်း သို့မဟုတ် သတင်း အချက်အလက် တစ်ရပ်ရပ်အား နည်းလမ်းတကျ ပေးအပ်ခြင်းကို အဆိုပါအစုရှယ်ယာများ အား ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူတိုင်းအား ပေးပို့ပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။	စာသားများပြင်ဆင်ထားပါသည်။
	(င) ပူးတွဲကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များသည် တစ်ဦးတည်းကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦး အဖြစ် ပြုမူစေရမည်။		(င) ကုမ္ပဏီ၏အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ရပ်တွင် မဲပေးရန် အခွင့်အရေးရှိသည့်ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူများကို ဤစည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၅၅ တွင် သတ်မှတ်ထားသည်။	စာသားများပြင်ဆင်ထားပါသည်။
			(စ) ကုမ္ပဏီသည် လိုအပ်ချက်အနေနှင့် သတ်မှတ်ထားခြင်း မရှိသော်လည်း အစုရှယ်ယာများအားပိုင်ဆိုင်သူ အဖြစ် (အခန်း ၆ အရ အစုရှယ်ယာများလွှဲပြောင်းရောက်ရှိခြင်း ကြောင့် အစုရှယ်ယာ တစ်ခုအား ပူးတွဲ၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရှိသည်မှတစ်ပါး) သုံးဦးအောက် အသိအမှတ်ပြုနိုင်သည်။	MHM မှ ထပ်တိုးခြင်းဖြစ်ပြီး ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်ခွင့်ကို MAEX အနေဖြင့် (၃) ဦးအောက်အဖြစ် သတ်မှတ်ပါသည်။
အပိုဒ် - ၂၀	<p><u>ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယုံကြည်အပ်နှံခြင်းများနှင့် အခြားအကျိုးခံစားခွင့်များကို အသိအမှတ်ပြုခြင်း</u></p> <p>ဥပဒေကို လိုက်နာလျက် ကုမ္ပဏီသည် မှတ်ပုံတင်ထား သည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်အား ထိုအစုရှယ်ယာကို အပြီးအပြတ် ပိုင်ဆိုင်သူအဖြစ် သက်မှတ်ဆက်ဆံဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ ထိုသို့ သတ်မှတ်ထားသည့် အားလျော်စွာ ကုမ္ပဏီသည် (သိရှိပြီးဖြစ်စေ၊ မသိရှိသေးသည်ဖြစ်စေ) အောက်တွင်ဖော်ပြသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အသိအမှတ်ပြုရန် မလိုပါ-</p> <p>(က) လူတစ်ယောက်အားယုံကြည်အပ်နှံမှုဖြင့် အစု ရှယ်ယာ လက်ရှိဖြစ်သူဖြစ်ကြောင်း။</p> <p>(ခ) အစုရှယ်ယာတွင် သာတူညီမျှဖြစ်သော၊ ခိုင်လုံမှု မရှိသော၊ နောင်လာမည့် ကာလတွင်ဖြစ်သော သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ဖြစ်သော အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကြောင်း။</p>	အပိုဒ် - ၁၉	<p><u>ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယုံကြည်အပ်နှံခြင်းများနှင့် အခြားအကျိုးခံစားခွင့်များကို အသိအမှတ်ပြုခြင်း</u></p> <p>ကုမ္ပဏီများဥပဒေကိုအထောက်အထားပြုလိုက်နာလျက် ကုမ္ပဏီသည် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများနှင့် အညီ အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်ကို ပိုင်ဆိုင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်အား အစုရှယ်ယာများကို အမှန်တကယ်ပိုင်ဆိုင်သူအဖြစ် သဘောထားမှတ်ယူနိုင်ပြီး၊ (အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့သည် ဖြစ် စေ၊ မပေးပို့သည်ဖြစ်စေ) အောက်ပါအခြားသူ တစ်ဦးဦး အား အစုရှယ်ယာရှင် အဖြစ် မှတ်ယူရန် မလိုအပ်ပါ-</p> <p>(က) မှတ်ပုံတင်စာရင်းတွင်စာရင်းထည့်သွင်းထားသူ၊</p> <p>(ခ) ယုံကြည်အပ်နှံမှုအားဖြင့် အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်အား ပိုင်ဆိုင်သူအဖြစ် ရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်၊</p> <p>(ဂ) အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်အပေါ်တွင် သာတူညီမျှ ဖြစ် သော၊ ခိုင်လုံမှုမရှိသော၊ နောင်လာမည့်ကာလတွင် ဖြစ် သော သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သော အကျိုး ခံစားခွင့် ရှိကြောင်း။</p>	(listing rules) နှင့်အညီ စာရင်းဝင်ခြင်း (listing) ပြုလုပ်ပြီးနောက် ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်း (ဤစာရင်းအား အပိုဒ် ၁၃၅ နှင့် အညီ အချိန်မှန် ပြင်ဆင်ပြုစုသင့်ပါသည်) တွင် အခြားသူ တစ်ဦးတစ်ယောက်အား မှတ်ပုံတင်ထားစေကာမူ၊ အစုရှယ်ယာများအား လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ထားသူအား အစုရှယ်ယာရှင် အဖြစ် သတ်မှတ် ဆက်ဆံသင့်ပါသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း(၄)	အစုရှယ်ယာလက်မှတ်များ	အခန်း(၄)	အစုရှယ်ယာလက်မှတ်များ	
အပိုဒ် - ၂၁	ကုမ္ပဏီသည် အစုရှယ်ယာလက်မှတ်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထုတ်ပေးရန်လိုအပ်ပါက ထုတ်ပေးရမည် ဖြစ်ပြီး အစုရှယ်ယာလက်မှတ်များတွင် ဥပဒေအရ လိုအပ်သည့် အတိုင်း သတင်းအချက်အလက်အားလုံး ပါဝင်စေရမည်။ ထို့ပြင် အစုရှယ်ယာလက်မှတ်များကို အီလက်တရောနစ် ပုံစံဖြင့်လည်း ထုတ်ပေး နိုင်သည်။	အပိုဒ် ၂၀	ကုမ္ပဏီသည် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်နေသမျှကာလပတ်လုံး မည်သည့်အစုရှယ်ယာကိုမျှ အစုရှယ်ယာလက်မှတ်များကို ထုတ်ပေးခြင်းမပြုရ။	YSX တွင် ကုမ္ပဏီက စာရင်းဝင်ပြီးသည့်အခါ အစုရှယ်ယာများ အားလုံးကို စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ (listing rules) နှင့် အညီ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပြီး၊ ရုပ်ဝတ္ထုများအား အစားထိုး အသုံးပြုခြင်း ဆိုင်ရာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ (dematerialization notification) (SECM အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် ၁/၂၀၁၅) အရ ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအတွက်ကြောင့် စာရင်းဝင်ပြီးသည့်အခါ မည်ည့် အစုရှယ်ယာ အတွက်ကိုမျှ အစုရှယ်ယာလက်မှတ် ထုတ်ပေးမည် မဟုတ်သောကြောင့် ပြင်ဆင်သည်။
အပိုဒ် - ၂၂ မှ ၂၆	Listing Rule ကိုသာ လိုက်နာရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ပယ်ဖျက်ထားပါသည်။			
အခန်း(၅)	အစုရှယ်ယာအပေါ် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့် အစုရှယ်ယာအား သိမ်းယူခြင်း			
အပိုဒ် - ၂၇ မှ ၄၂	တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ပေးချေထားသော အစုရှယ်ယာများနှင့် စပ်လျဉ်းသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များဖြစ်သောကြောင့် ပယ်ဖျက်ထားပါသည်။			
အခန်း(၆)	အစုရှယ်ယာအပေါ် တောင်းခေါ်ခြင်း			
အပိုဒ် - ၄၃ မှ ၄၉	Listing Rule ကိုသာ လိုက်နာရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ပယ်ဖျက်ထားပါသည်။			

အခန်း(၇)	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း	အခန်း(၅)	ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
အပိုဒ် - ၅၀	<p>အစုရှယ်ယာတစ်စုစု၏ လွှဲပြောင်းရေးဆိုင်ရာစာတမ်းကို လွှဲပြောင်းသူနှင့် လွှဲပြောင်းခြင်းခံရသူ နှစ်ဦးစလုံးက လက်မှတ်ရေးထိုး အတည်ပြုရမည့်အပြင် လွှဲပြောင်းသူ သည် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်များ မှတ်ပုံတင် စာရင်းတွင် အစုရှယ်ယာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှဲပြောင်းခြင်း ခံရသူ၏ အမည်ကို ရေးသွင်းပြီးသည်အထိ အစုရှယ်ယာ ပိုင်ဆိုင်သူအဖြစ် တည်ရှိသည်ဟု မှတ်ယူရမည်။ သို့သော် လည်း တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ဖွဲ့စည်းထားသော စတော့ အိတ်ချိန်းတစ်ခုခုတွင် စာရင်းဝင် ရောင်းဝယ်မှု ပြုလုပ် နေသည့် အစုရှယ်ယာများ လွှဲပြောင်းခြင်းကို အဆိုပါ စတော့အိတ်ချိန်းနှင့် စတော့အိတ်ချိန်းမှ ခန့်အပ် သည့် အစုရှယ်ယာများအပ်နှံမှုနှင့် လက်ခံခွင့်ရအဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာများ စာရင်းရှင်းလင်းပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းတို့မှ သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်း ကမ်းများနှင့်အညီ လွှဲပြောင်းခြင်း ပြုလုပ်ရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၂၁	အစုရှင်တစ်ဦးသည် အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်ကို စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီသာလျှင် လွှဲပြောင်းနိုင်သည်။	
အပိုဒ် - ၅၁ မှ ၅၃	အစုရှယ်ယာလွှဲပြောင်းခြင်းအား Listing Rule အရ ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် ပယ်ဖျက်လိုက်ပါသည်။			

အခန်း(၈)	အစုရှယ်ယာများ တဆင့်ဆက်ခံလွှဲပြောင်းခြင်း	အခန်း(၆)	အစုရှယ်ယာများ တဆင့်ဆက်ခံလွှဲပြောင်းခြင်း	
အပိုဒ် - ၅၄	<p>ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်တစ်ဦးသည် ၎င်းကွယ်လွန် သည့် အခါ ၎င်း၏အစုရှယ်ယာများကိုလွှဲပြောင်းပေးရန် မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်၊ ပုဂ္ဂိုလ်များအားမဆို အမည်တင်သွင်း ထားနိုင်သည်။ ဤသို့သော ကိစ္စရပ်တွင် ကုမ္ပဏီသည် နောက်ဆုံးအမည် တင်သွင်းထားသူအားသာလျှင် ထို အစု ရှယ်ယာအား ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ် များအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုရမည်။ ထိုသို့အမည် တင်သွင်း ခြင်း မရှိသောအခါတွင်မူ ကွယ်လွန်သည့် တစ်ဦးတည်း ပိုင်ဆိုင်သည့် အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်၏ သေတမ်းစာ အတည် ပြုသူ (သို့မဟုတ်) အမွေထိန်းသိမ်း သူတို့ကိုသာ ယင်းအစု ရှယ်ယာ၏ ပိုင်ဆိုင်သူအဖြစ် ကုမ္ပဏီက လက်ခံမည် ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ အစုရှယ်ယာကို အမည်နှစ်ခု သို့မဟုတ် နှစ်ခုထက်ပို၍ အစုရှယ်ယာကို မှတ်ပုံတင်ထား လျှင်၊ တစ်ဦးသေဆုံးသွားပါက ကျန်ရှိသူ သို့မဟုတ် ကျန်ရှိသူများ သို့မဟုတ် ကျန်ရှိသူ၏ သေတမ်းစာ အတည်ပြုသူ သို့မဟုတ် အမွေထိန်းစာ ရရှိသူသာလျှင် ယင်းအစုရှယ်ယာ၏ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူဖြစ်ကြောင်း ကုမ္ပဏီက အသိအမှတ်ပြုရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၂၂	<p>ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူများအနက်မှမဟုတ်သည့် ကွယ်လွန်သူ အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦး၏ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်သည် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ အစုရှယ်ယာ ရှင်ကရရှိသည့် အစုရှယ်ယာပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူအဖြစ် ကုမ္ပဏီ ကအသိအမှတ်ပြုသည့် တစ်ဦးတည်းသောပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ်သည်။</p>	
		အပိုဒ် - ၂၃	<p>သေတမ်းစာအရဖြစ်စေ (လူမွဲအဖြစ်ခံယူရခြင်း သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာရှင်သေဆုံးခြင်းကြောင့် အပါအဝင်) အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်၏ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ကို ၎င်းထံသို့ လွှဲပြောင်းရရှိကြောင်း ဘုတ်အဖွဲ့က လက်ခံကျေနပ်စေရန် အခိုင်အမာသက်သေပြနိုင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်ကို အဆိုပါ အစုရှယ်ယာအားပိုင်ဆိုင်သူအဖြစ် အသိအမှတ်ပြု လက်ခံနိုင်သည်။</p>	<p>အစုရှယ်ယာများ ကို လွှဲပြောင်းရန် အတွက် လွှဲပြောင်းလက်ခံရရှိမည့်သူ (transferee) သည် ယင်းအား ဦးစွာ ပိုင်ဆိုင်ထားရန် လိုအပ်ပါသည်။</p>
အပိုဒ် - ၅၅ မှ ၅၇	Listing Rule အရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် ပယ်ဖျက်ပါသည်		ပယ်ဖျက်သည်။	Listing Rule အရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် ပယ်ဖျက်ပါသည်

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း	အခန်း(၇)	ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
	အပိုဒ် - ၂၄	<p>နိုင်ငံခြားသားအစုရှယ်ယာရှင်များ</p> <p>ဘုတ်အဖွဲ့သည် အခါအားလျော်စွာ နိုင်ငံခြားသား အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်စုစုပေါင်းအချိုးကန့်သတ်ချက်ကို နိုင်ငံခြားသားများပါဝင်ရောင်းဝယ်ခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ကြော်ငြာစာများနှင့်အညီ သတ်မှတ်နိုင်သည်။</p>	<p>နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အတွက် ကန့်သတ်ချက်ကို ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် ဖော်ပြခြင်းမပြုဘဲ ဘုတ်အဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာ သတ်မှတ်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ ကန့်သတ်ချက်အား YSX သို့ အသိပေးကြောင်းကြားရမည် ဖြစ်ပါသည်။</p>
	အပိုဒ် - ၂၅	<p>နိုင်ငံခြားသားအစုရှယ်ယာရှင်များ၏ မဲပေးပိုင်ခွင့်အတိုင်းအတာသတ်မှတ်ခြင်း</p> <p>ကုမ္ပဏီ၏အထွေထွေ အစည်းအဝေးအတွက် အကြောင်းကြားစာ လက်ခံရရှိရန်၊ တက်ရောက်ရန် အစုရှယ်ယာရှင်များ၏အရည်အချင်းရှိမှုကိုသတ်မှတ်ရန်အတွက် မှတ်တမ်းတင်သည့်ရက်တစ်ခုခုတွင် နိုင်ငံခြားသားအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်စုစုပေါင်းအချိုးသည် နိုင်ငံခြားသားအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်စုစုပေါင်းအချိုးကန့်သတ်ချက်အား ကျော်လွန်ပါက၊</p>	
		<p>(က) နိုင်ငံခြားသားအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်စုစုပေါင်းအချိုးကို နိုင်ငံခြားသားအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်စုစုပေါင်း အချိုးကန့်သတ်ချက်အထိ လျော့ချရန်လိုအပ်သည့်အတိုင်း အဆိုပါ ကျော်လွန်သောနိုင်ငံခြားသားအစု ရှယ်ယာရှင် အရေအတွက်ရှိသောအစုရှယ်ယာများကို ကုမ္ပဏီ၏အထွေထွေ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ရပ် တွင် အဆိုပါအစုရှယ်ယာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မဲပေးပိုင်ခွင့်မရှိစေရ။</p>	

		<p>(ခ) စည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၂၃ (က) ကျော်လွန်သော မဲပေးပိုင်ခွင့် မရှိသည့် နိုင်ငံခြားသားအစုရှယ်ယာရှင်ရယူ ထားသော အစုရှယ်ယာများအား စိစစ်တွက်ချက်ရာတွင် -</p> <p>(၁) ဘုတ်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှရရှိသည့် သတင်းအချက်အလက်များအပေါ် မူတည်၍ ရန်ကုန် စတော့အိတ်ချိန်းတွင် ရောင်းဝယ်နေသည့် အစုရှယ်ယာများ၏ အစဉ်လိုက် အစီအစဉ်အရ နောက်ဆုံးရောင်းဝယ်မှု ရှိ သောအစုရှယ်ယာများ၏ မဲပေးပိုင်ခွင့်အခွင့် အရေးများအား ဦးစွာလျော့ချရမည်။</p> <p>(၂) အဆိုပါအစုရှယ်ယာများအား ရောင်းဝယ်နေသည့် နေ့ရက်တစ်ရက်တွင်အရောင်းအဝယ် ရှိသောအစုရှယ်ယာ များအနက်မှ အစဉ်လိုက်အစီအစဉ်အရဖြစ်သော အစုရှယ် ယာများ အပေါ်တွင် ဘုတ်အဖွဲ့က စိစစ်နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် ထိုနေ့တွင် အစုရှယ်ယာရယူသည့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းအား လျော့ချရန်လိုအပ်သည့်မဲပေးပိုင်ခွင့်အရေအတွက် စုစု ပေါင်း ရောက်ရှိသည့် အဆိုပါအစုရှယ်ယာများ၏ အချိုး ကျအား ဖြင့်တွက်ချက်၍ မဲပေးပိုင်ခွင့် မရှိစေရန် တွက်ချက်ရမည်။</p>	
--	--	--	--

		အပိုဒ် - ၂၆	<p>ဤအခန်း (၇) ပါ နိုင်ငံခြားသားအစုရှယ်ယာရှင်များ အား အသိအမှတ်ပြုခြင်း</p> <p>(က) ကုမ္ပဏီနှင့်အစုရှယ်ယာရှင်များသည် ဤအခန်း (၇)အရ ဘုတ်အဖွဲ့သို့အပ်နှင်းထားသည့်လုပ်ပိုင်ခွင့် အာဏာကိုကျင့်သုံးခြင်းသည် အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးချင်းအား အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးချင်းအား (၎င်းတို့၏အကျိုးစီးပွားများနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအပေါ်တွင် မဲပေးနိုင်မှုကိုကန့်သတ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဆိုးရွားသော ငွေကြေးဆိုင်ရာနှင့် အခွန်ကောက်ခံခြင်းဆိုင်ရာအကျိုးဆက်များအပါအဝင်) ထိခိုက်စေနိုင်ကြောင်းကို သိရှိနားလည်၍လက်ခံအသိအမှတ်ပြုသည်။</p> <p>ကုမ္ပဏီများဥပဒေနှင့် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း များကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန်အတွက် ဤအခန်း (၇) တွင် ဖော်ပြထားသော အခွင့်အာဏာများသည် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်ပြီး လိုအပ်မှုရှိကြောင်း ကုမ္ပဏီနှင့် အစုရှယ်ယာရှင်များက အသိအမှတ်ပြုပါသည်။</p>	
--	--	-------------	--	--



		<p>(ခ) ဥပဒေအရလက်ခံနိုင်သည့်အတိုင်းအတာ အဆုံးအထိ၊ ဒါရိုက်တာများသည် ကုမ္ပဏီအတွက် သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးဦးအတွက် တာဝန်ရှိခြင်းမရှိသည့်အပြင်၊ ကုမ္ပဏီသည် အစုရှယ်ယာရှင် တစ်ဦးဦးအတွက် တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ဤအခန်း (၇)အရ ပေးအပ်ထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာတစ်ရပ်ရပ်အား အခါအားလျော်စွာ ကျင့်သုံးခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ရလဒ် အဖြစ် အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးထံ ရောက်ရှိသည့် ဆုံးရှုံးမှု သို့မဟုတ် ဆိုးကျိုးတစ်ခုခုအပေါ်တွင် တာဝန်ရှိခြင်း မရှိ စေရ</p> <p>(ဂ) ဤအခန်း (၇) အရ ဘုတ်အဖွဲ့က လွတ်လပ်စွာ ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့် အာဏာတစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ ကျင့်သုံးရန် အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်း၊ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ခြင်းတစ်ရပ်ရပ်သည် အပြီးသတ်နှင့်နောက်ဆုံးဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဘုတ်အဖွဲ့က ယင်း၏ လွတ်လပ်စွာဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်သက်သက်ဖြင့် ပြုလုပ်ခြင်း၊ ချမှတ်ကျင့်သုံးခြင်း ဖြစ်နိုင်သည်။</p>	
--	--	---	--

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း(၉)	မတည်ငွေရင်းပြောင်းလဲပြင်ဆင်ခြင်း	အခန်း(၈)	မတည်ငွေရင်းပြောင်းလဲပြင်ဆင်ခြင်း	
အပိုဒ် - ၅၈	ကုမ္ပဏီသည် ဥပဒေက ခွင့်ပြုသည့်အပြုအမူအတိုင်း ၎င်း၏ မတည်ငွေရင်းကို ပြောင်းလဲပြင်ဆင်နိုင်သည်။ ဥပဒေကို အထောက်အထားပြု လိုက်နာလျက် ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာ မတည်ငွေရင်းကို ပြောင်းလဲပြင်ဆင်ရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေရန် ဘုတ်အဖွဲ့ က လိုအပ်သလို ဆောက်ရွက်နိုင်သည်။	အပိုဒ် - ၂၇	ကုမ္ပဏီသည် ဥပဒေ၏အပိုင်း (၁၅)နှင့် စာရင်း ဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများက ခွင့်ပြုသည့်အတိုင်း ၎င်း၏မတည်ငွေရင်းကို ပြောင်းလဲပြင်ဆင်နိုင်သည်။ ဥပဒေကို အထောက်အထားပြု လိုက်နာ လျက် ကုမ္ပဏီ၏အစုရှယ်ယာ မတည်ငွေရင်းကို ပြောင်းလဲ ပြင်ဆင်ရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အကျိုးသက် ရောက်မှုရှိစေ ရန် ဘုတ်အဖွဲ့က လိုအပ်သလို ဆောက်ရွက်နိုင်သည်။	"ဥပဒေက ခွင့်ပြုသည့်အပြုအမူအတိုင်း" အစား "ဥပဒေ၏အပိုင်း (၁၅)နှင့် စာရင်း ဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများက ခွင့်ပြုသည့်အတိုင်း" ဟူသော စကားရပ်ဖြင့် ပြောင်းလဲသည်။
အခန်း(၁၀)	အခွင့်အရေးနှင့် ကန့်သတ်မှုများကိုပြောင်းလဲခြင်း နှင့်ပယ်ဖျက်ခြင်း	အခန်း(၉)	အခွင့်အရေးနှင့် ကန့်သတ်မှုများကိုပြောင်းလဲခြင်း နှင့်ပယ်ဖျက်ခြင်း	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်
အခန်း(၁၁)	အထွေထွေအစည်းအဝေးများ	အခန်း(၁၀)	အထွေထွေအစည်းအဝေးများ	
အပိုဒ် - ၆၈	ကုမ္ပဏီ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးကို ကုမ္ပဏီအား ဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသည့် နေ့ရက်မှစ၍ တစ်ဆယ့်ရှစ်လအတွင်းတွင် ကျင်းပပေးစေရမည်။ ထိုသို့ ကျင်းပပြီးနောက် ပြက္ခဒိန်နှစ်တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး တစ်ကြိမ် (နောက်ဆုံး ကျင်းပ ပြီးစီးသွားသော အထွေထွေ အစည်းအဝေးပြီးဆုံး၍ တစ်ဆယ့်ငါးလထက် မပိုသည့် အချိန်၌) ကုမ္ပဏီ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးကြီးကို ဥပဒေပါအတိုင်း ခေါ်ယူကျင်းပရမည်။	အပိုဒ် - ၃၇	ကုမ္ပဏီ၏ နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးများကို ကုမ္ပဏီအား ဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသည့် နေ့ရက်မှစ၍ တစ်ဆယ့်ရှစ်လအတွင်းတွင် ဥက္ကဋ္ဌက ခေါ်ယူကျင်းပရမည်။ ထိုသို့ ကျင်းပပြီးနောက် ပြက္ခဒိန်နှစ် တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ် (နောက်ဆုံးကျင်းပ ပြီးစီးသွားသော အထွေထွေအစည်းအဝေး ပြီးဆုံး၍ တစ်ဆယ့်ငါးလထက် မပိုသည့် အချိန်၌) ကုမ္ပဏီ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးကြီးကို ဥပဒေပါ အတိုင်း ခေါ်ယူကျင်းပရမည်။	"ဥက္ကဋ္ဌက " ဟူသော စကားရပ်အား ထည့်သွင်းထားပါသည်

အခန်း(၁၂)	အထွေထွေအစည်းအဝေးကြီးများတွင် ဆောင်ရွက်ချက်များ	အခန်း(၁၁)	အထွေထွေအစည်းအဝေးကြီးများတွင် ဆောင်ရွက်ချက်များ	
အပိုဒ် - ၇၃	<p><u>အစုရှယ်ယာရှင်သည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည်ဟု မှတ်ယူခြင်း</u></p> <p>ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် တက်ရောက်နိုင်ပြီး အောက်ဖော်ပြပါ နည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်အရလည်း အစည်းအဝေးတွင် တက် ရောက်သည်ဟု မှတ်ယူနိုင်သည်-</p> <p>(က) ကိုယ်တိုင်တက်ရောက်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်</p> <p>(ခ) တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော အကျိုးဆောင် ကိုယ်စား လှယ် (Attorney) ဖြင့်တက်ရောက်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်</p> <p>(ဂ) ကိုယ်စားလှယ် (Proxy) ဖြင့် တက်ရောက်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်</p> <p>(ဃ) ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်သည် (ကုမ္ပဏီ/ ကော်ပိုရေးရှင်းအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု) ဖြစ်ပါက ကုမ္ပဏီကိုယ်စား ပြုပုဂ္ဂိုလ်ဖြင့် တက်ရောက်ခြင်း။</p>	အပိုဒ် - ၄၂	<p><u>အစုရှယ်ယာရှင်သည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည်ဟု မှတ်ယူခြင်း</u></p> <p>အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် တက်ရောက်နိုင်ပြီး အောက်ဖော်ပြပါ နည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်အရလည်း အစည်းအဝေးတွင် တက်ရောက်သည်ဟု မှတ်ယူနိုင်သည်-</p> <p>(က) ကိုယ်တိုင်တက်ရောက်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်</p> <p>(ခ) တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော အကျိုးဆောင်ကိုယ်စား လှယ် (Attorney) ဖြင့်တက်ရောက်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်</p> <p>(ဂ) ကိုယ်စားလှယ် (Proxy) ဖြင့် တက်ရောက်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်</p> <p>(ဃ) အစုရှယ်ယာရှင်သည် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါက ကုမ္ပဏီကိုယ်စားပြုပုဂ္ဂိုလ်ဖြင့် တက်ရောက်ခြင်း။</p>	(ဃ) "ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်သည် (ကုမ္ပဏီ/ ကော်ပို ရေးရှင်းအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု) ဖြစ်ပါက" ဟူသော စကားရပ်တွင် "အစုရှယ်ယာရှင်သည် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါက" ဟုပြောင်းလဲပါသည်။
အပိုဒ် - ၇၄	<p>ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်သည် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကျင်းပသည့် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင်ဖြစ်စေ၊ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ခုခု သို့မဟုတ် အားလုံးတွင် ဖြစ်စေ ၎င်းတို့ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရန် တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော အကျိုးဆောင် ကိုယ်စားလှယ်ကို ခန့်ထားနိုင်သည်။ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်ကိုယ်စား အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်က ဆောင်ရွက်မည့် ပထမအစည်းအဝေး မကျင်းပမီ အလုပ်လုပ်ရက် (၅) ရက် အောက် မနည်းစေဘဲ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ကုမ္ပဏီ၏ ရုံးခန်းတွင်ဖြစ်စေ အစည်းအဝေးအကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြ သည့်နေရာတွင် ဖြစ်စေ တင်ပြထားရမည်။</p> <p>အထွေထွေ အစည်းအဝေးမှ ဥက္ကဋ္ဌက တောင်းဆိုသည့် အခါ ပြန်လည် မရုပ်သိမ်းနိုင်သော ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြရမည်။ ဥပဒေကို အထောက်အထားပြု လိုက်နာလျက် အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်၏ တရားဝင်မှုကို ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဥက္ကဋ္ဌမရှိလျှင် ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးသတ်နှင့် စည်းနှောင်မှုရှိစေရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၄၃	<p>အစုရှယ်ယာရှင်သည် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကျင်းပသည့် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင်ဖြစ်စေ၊ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ခုခု သို့မဟုတ် အားလုံးတွင် ဖြစ်စေ ၎င်းတို့ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရန် တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော အကျိုးဆောင် ကိုယ်စားလှယ်ကို ခန့်ထားနိုင်သည်။ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်ကိုယ်စား အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်က ဆောင်ရွက်မည့် ပထမအစည်း အဝေး မကျင်းပမီ အလုပ်လုပ်ရက် (၅) ရက် အောက် မနည်းစေဘဲ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ကုမ္ပဏီ၏ ရုံးခန်း တွင်ဖြစ်စေ အစည်းအဝေးအကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြ သည့်နေရာတွင် ဖြစ်စေ တင်ပြထားရမည်။</p> <p>အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်ခန့်အပ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အထွေထွေ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ရပ်၏ ဥက္ကဋ္ဌက တောင်းဆိုသည့် အခါ အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်သည် နည်းလမ်းတကျအပ်နှံထားသည့် ပြန်လည် မရုပ်သိမ်းနိုင်သော ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြရမည်။ ဥပဒေကို အထောက်အထားပြု လိုက်နာလျက် အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်၏ တရားဝင်မှုကို ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဥက္ကဋ္ဌမရှိလျှင် ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးသတ်နှင့် စည်းနှောင်မှုရှိစေရမည်။</p>	<p>"အထွေထွေ အစည်းအဝေးမှ ဥက္ကဋ္ဌက တောင်းဆိုသည့် အခါ ပြန်လည် မရုပ်သိမ်းနိုင်သော ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြရမည်။" ဟူသော နေရာတွင် "အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ် ခန့်အပ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အထွေထွေ အစည်းအဝေး တစ်ရပ်ရပ်၏ ဥက္ကဋ္ဌက တောင်းဆိုသည့် အခါ အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ်သည် နည်းလမ်းတကျအပ်နှံထားသည့် ပြန်လည် မရုပ်သိမ်းနိုင်သော ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြရမည်။" ဟုပြောင်းလဲပြင်ဆင်ထားပါသည်။</p>

အပိုဒ် - ၇၅	<p><u>ကော်ပိုရိတ်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ ကိုယ်စားပြုပုဂ္ဂိုလ်</u>          ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်သည် ကုမ္ပဏီ/ကော်ပိုရေးရှင်း အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပါလျှင်ဥပဒေအရ လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦး ဦးကို ၎င်း၏ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် သတ်မှတ်ကာလ အတွင်း ကျင်းပသည့် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ဖြစ်စေ၊ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ခုခု သို့မဟုတ် အားလုံးတွင်ဖြစ်စေ ၎င်း၏ ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရန် အခွင့်အာဏာပေး၍ ခန့်ထားနိုင်သည်။ ထိုကုမ္ပဏီ ကိုယ်စားပြုပုဂ္ဂိုလ်သည် ၎င်းကို ခန့်အပ်သည့် ကုမ္ပဏီ/ ကော်ပိုရေးရှင်း အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်သည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်ကဲ့သို့အာဏာရှိပြီးဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းများတွင် လည်း ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ကဲ့သို့ မဲပေးခြင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။</p>	အပိုဒ် - ၄၄	<p><u>ကော်ပိုရိတ်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ ကိုယ်စားပြုပုဂ္ဂိုလ်</u>          အစုရှယ်ယာရှင်ဖြစ်သည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်သည် ၎င်း၏ဒါရိုက်တာများအစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ် ချမှတ်၍ ကုမ္ပဏီ၏အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ရပ် တွင် ၎င်း၏ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဦးအား အခွင့်အာဏာပေးအပ်နိုင်သည့်အပြင် အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်သည် အဆိုပါအစုရှယ်ယာရှင်က အစည်းအဝေး တွင် အာဏာပေးအပ်သည့်အစုရှယ်ယာရှင်က ကျင့်သုံးနိုင် သည့်၊ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ရန်မဲပေးနိုင် သည့် အစုရှယ်ယာရှင်ကိုယ်စား အလားတူလုပ်ပိုင်ခွင့် အာဏာ ကျင့်သုံးနိုင်ခွင့်ရှိရမည်။</p>	ဥပဒေအကြံပေးမှပြင်ဆင်ပါသည်
အပိုဒ် - ၇၆	<p><u>အထွေထွေအစည်းအဝေး အထမြောက်ရန် လိုအပ်သည့် ဦးရေ</u>          အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် လိုအပ်သော ကုမ္ပဏီ တွင် ပါဝင်သူအစုရှင်ဦးရေ ပြည့်စုံစွာ တက်ရောက်ခြင်း မပြုမီ အစည်းအဝေးစတင်ရန် အချိန်ကျရောက်စေကာမူ မည်သည့် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင်မျှ လုပ်ငန်းကိစ္စ ကိုဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ။ ဤတွင်အခြား နည်းသတ်မှတ် ချက်များ စီစဉ်ထားပြီးရှိသည်များမှတစ်ပါး ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအစုရှင် (၅)ဦး ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်မှ အစည်း အဝေးအထမြောက်သော ဦးရေ ပြည့်စုံသည်ဟု သတ်မှတ် သည်။</p>	အပိုဒ် - ၄၅	<p><u>အထွေထွေအစည်းအဝေး အထမြောက်ရန် လိုအပ်သည့် ဦးရေ</u>          အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် လိုအပ်သော ကုမ္ပဏီ တွင် ပါဝင်သူအစုရှင်ဦးရေ ပြည့်စုံစွာ တက်ရောက်ခြင်း မပြုမီ အစည်းအဝေးစတင်ရန် အချိန်ကျရောက်စေကာမူ မည်သည့် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင်မျှ လုပ်ငန်းကိစ္စကို ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ။ ပါဝင်သူအစုရှယ်ယာရှင် (၅)ဦး တက်ရောက်ခြင်းဖြင့် အစည်းအဝေးအထမြောက်သော ဦးရေ ပြည့်စုံသည်ဟု သတ်မှတ်သည်။</p>	"ကိုယ်တိုင်" ဟူသော စကားရပ်အား ပယ်ဖျက်ပါသည်

<p>အပိုဒ် - ၇၇</p>	<p><u>အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် အနည်းဆုံးဦးရေ တက်ရောက်မှုမရှိခြင်း</u>          ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်များ တောင်းဆိုချက်အရ ခေါ်ယူထားသော အစည်းအဝေးအတွက် ချိန်းဆိုထားသော အချိန်ကျရောက်ပြီး မိနစ် (၃၀) အတွင်း အစည်းအဝေးအထမြောက်စေမည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်ဦးရေ တက်ရောက်ခြင်းမရှိလျှင် အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို ဖျက်သိမ်းရမည်။ အခြားကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့်ဖြစ်လျှင် အစည်းအဝေးကို တူညီသောနေ့၊ တူညီသောအချိန်၊ တူညီသောနေရာ၌ပင် နောက်ရက်သတ္တပတ်သို့ ရွှေ့ဆိုင်းထားရမည်။ အကယ်၍ ရွှေ့ဆိုင်းထားသော နေ့ရက်တွင် ကျင်းပ မည့် အစည်းအဝေး၌ အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် တက်ရောက်ရမည့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ဦးရေသည် ချိန်းဆိုထားသော အချိန်ကျရောက်ပြီး မိနစ် (၃၀) အတွင်း တက်ရောက်လာခြင်း မရှိလျှင် တက်ရောက်လာသမျှသော ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်များသည် အစည်းအဝေးအထမြောက်စေသည့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ဦးရေ ဖြစ်စေရမည်။</p>	<p>အပိုဒ် - ၄၆</p>	<p><u>အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် အနည်းဆုံးဦးရေ တက်ရောက်မှုမရှိခြင်း</u>          ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်များ တောင်းဆိုချက်အရခေါ်ယူထားသော အစည်းအဝေးအတွက် ချိန်းဆိုထားသော အချိန်ကျရောက်ပြီး မိနစ် (၃၀) အတွင်း အစည်းအဝေးအထမြောက်စေမည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်ဦးရေ တက်ရောက်ခြင်းမရှိလျှင် အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို ဖျက်သိမ်းရမည်။ အခြားကိစ္စတစ်ရပ်ရပ် ကြောင့်ဖြစ်လျှင် အစည်းအဝေးကို တူညီသောနေ့၊ တူညီသောအချိန်၊ တူညီသောနေရာ၌ပင် နောက်ရက်သတ္တပတ်သို့ ရွှေ့ဆိုင်းထားရမည်။ အကယ်၍ ရွှေ့ဆိုင်းထားသော နေ့ရက်တွင် ကျင်းပမည့် အစည်းအဝေး၌ အစည်းအဝေး အထမြောက်စေရန် တက်ရောက်ရမည့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ဦးရေသည် ချိန်းဆိုထားသော အချိန်ကျရောက်ပြီး မိနစ် (၃၀) အတွင်း တက်ရောက်လာခြင်း မရှိလျှင် တက်ရောက်လာသမျှသော ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်များသည် အစည်းအဝေး အထမြောက်စေသည့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ဦးရေဖြစ်စေရမည်ဖြစ်ပြီး၊ အစည်းအဝေးကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း မူလအကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် အစည်းအဝေးကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။</p>	<p>"အစည်းအဝေးကျင်းပမည် ဖြစ်ကြောင်း မူလအကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် အစည်းအဝေးကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။" ဟူသော စာသားအားထပ်တိုးပါသည်</p>
--------------------	--	--------------------	---	---

	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
အပိုဒ် - ၇၉	<p>အထွေထွေအစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌသည် အကျိုးစီးပွား ဆိုင်ရာ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ဆင်ခြင် တုံတရားအရ အစည်းအဝေး၏ အစီအစဉ်တစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပိုသော အစီအစဉ်များတွင် ဆောင်ရွက်ရန် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ရန် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်များအထဲ မှ တစ်ဦးကို (သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်၊ တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီကိုယ်စားပြုပုဂ္ဂိုလ်) ကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်သည်။ ထိုသို့ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန် ခန့်အပ်ခြင်း ခံရ သူသည် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းနှင့်ဥပဒေတို့အရ အပ်နှင်းသော ဥက္ကဋ္ဌ၏ အခွင့်အာဏာနှင့် ဆင်ခြင်တုံတရား ကို ယင်းအစီအစဉ်များအတွက်သာလျှင် ကျင့်သုံးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ခန့်အပ်သည့် တာဝန်ပြီးဆုံးပြီးနောက်တွင် ၎င်းသည် ဥက္ကဋ္ဌနေရာတွင် ပြန်လည်၍ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၄၈	<p>အထွေထွေအစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌသည် အကျိုးစီးပွား ဆိုင်ရာ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ဆင်ခြင် တုံတရားအရ အစည်းအဝေး၏ အစီအစဉ်တစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပိုသော အစီအစဉ်များတွင် ဆောင်ရွက်ရန် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ရန် တစ်စုံတစ်ဦး (ဒါရိုက်တာ ဖြစ်ရန်မလို) ကိုဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်သည်။ ထိုသို့ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန် ခန့်အပ်ခြင်း ခံရ သူသည် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းနှင့်ဥပဒေတို့အရ အပ်နှင်းသော ဥက္ကဋ္ဌ၏ အခွင့်အာဏာနှင့် ဆင်ခြင်တုံတရား ကို ယင်းအစီအစဉ်များအတွက်သာလျှင် ကျင့်သုံးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ခန့်အပ်သည့် တာဝန်ပြီးဆုံးပြီးနောက်တွင် ၎င်းသည် ဥက္ကဋ္ဌနေရာတွင် ပြန်လည်၍ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည်။</p>	<p>ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်များအထဲ မှ တစ်ဦးကို (သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်၊ တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော အကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီကိုယ်စားပြုပုဂ္ဂိုလ်)ဟူသော စကားရပ် အစား တစ်စုံတစ်ဦး (ဒါရိုက်တာ ဖြစ်ရန်မလို) ကို ဟု ပြောင်းလဲလိုက်ပါသည်။ DICA Paragraph (68)</p>
		အပိုဒ် - ၄၉	<p>(ဂ) အထွေထွေအစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌသည် ၎င်းက သင့် လျော် မှန်ကန်၍ အစီအစဉ်ကျသော အစည်းအဝေး လုပ် ထုံးလုပ်နည်းများအတွက် လိုအပ်သည်ဟု၊ ဆောင်ရွက် သင့်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆသည့် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို အချေအတင်ပြောဆိုခြင်းကိုဖြစ်စေ၊ ဆွေးနွေးခြင်း ကို ဖြစ်စေ အဆုံးသတ်နိုင်သည်။ ဤစည်းမျဉ်းအပိုဒ် ၄၂ တွင်သတ်မှတ်ထားသည့်ကိစ္စရပ်တစ်ခုခုအပေါ်တွင်ဆုံးဖြတ်ချက် သည် အပြီးသတ် ဖြစ်ရမည်။</p>	<p>ဥက္ကဋ္ဌ အနေဖြင့် အစည်းအဝေးများ၊ အထူးသဖြင့် ကြီးမားသော အစည်းအဝေးများကို ပိုမိုထိရောက်စွာ စီမံခန့်ခွဲစေနိုင်ရန် အတွက် ထည့်သွင်းထားပါသည်။</p>

<p>အပိုဒ် - ၈၆</p>	<p><b>အထွေထွေအစည်းအဝေးကိုရွှေ့ဆိုင်းခြင်း</b>          အစည်းအဝေးအထမြောက်စေသည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်ဦးရေ တက်ရောက်၍ အထမြောက်သော မည်သည့် အစည်းအဝေး၏ သဘောတူညီချက်အရ အစည်းအဝေး ဥက္ကဋ္ဌသည် အစည်းအဝေးကို တစ်နေရာသို့ဖြစ်စေ၊ အချိန် တစ်ချိန်မှ တစ်ချိန်သို့ဖြစ်စေ ရွှေ့ဆိုင်းနိုင်သည်။ သို့သော် ရွှေ့ဆိုင်းအစည်းအဝေး၌ ဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိခဲ့သည့် မပြီးပြတ်သေးသော လုပ်ငန်းကိစ္စမှတစ်ပါး အခြားမည် သည့် လုပ်ငန်းကိစ္စကိုမျှ ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ။ အစည်း အဝေးအတွက် နို့တစ်စာကို မူလအစည်းအဝေးတစ်ရပ် အတွက်ကဲ့သို့ပင် ပေးပို့ရမည်။ အထက်ဖော်ပြပါအတိုင်း မှတစ်ပါး အစည်းအဝေး ရွှေ့ဆိုင်းခြင်းတစ်ရပ်အတွက် ဖြစ်စေ၊ ရွှေ့ဆိုင်းအစည်းအဝေးတစ်ရပ်တွင် ဆောင်ရွက် ရန်လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်အတွက်ဖြစ်စေ၊ မည်သည့် နို့တစ်စာ ကိုမျှ ချအပ်ပေးရန်လိုအပ်ခြင်းမရှိစေရ။</p>	<p>အပိုဒ် - ၅၄</p>	<p><b>အထွေထွေအစည်းအဝေးကိုရွှေ့ဆိုင်းခြင်း</b>          အစည်းအဝေးအထမြောက်စေသည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ အစုရှင်ဦးရေ တက်ရောက်၍ အထမြောက်သော မည်သည့် အစည်းအဝေး၏ သဘောတူညီချက်အရ အစည်းအဝေး ဥက္ကဋ္ဌသည်အစည်းအဝေးကို တစ်နေရာသို့ဖြစ်စေ၊ အချိန် တစ်ချိန်မှ တစ်ချိန်သို့ဖြစ်စေ ရွှေ့ဆိုင်းနိုင်သည်။ သို့သော် ရွှေ့ဆိုင်းအစည်းအဝေး၌ ဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိခဲ့သည့် မပြီး ပြတ်သေးသော လုပ်ငန်းကိစ္စမှတစ်ပါး အခြား မည် သည့် လုပ်ငန်းကိစ္စကိုမျှ ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ။</p>	<p></p>
--------------------	---	--------------------	---	---------

အခန်း(၁၃)	မဲပေးခြင်း	အခန်း(၁၂)	မဲပေးခြင်း	
အပိုဒ် - ၈၉	လက်များပြု၍ မဲပေးခြင်းတွင် ကိုယ်တိုင်သို့မဟုတ် ကိုယ်စားခန့်၍ တက်ရောက်နေသော ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်တိုင်းသည် မဲတစ်မဲပေးခွင့်ရှိသည်။ မဲပေးသူစာရင်းကောက်ယူခြင်းတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်တိုင်းသည် မိမိပိုင်ဆိုင်သော အစုရှယ်ယာတစ်ခုစီအတွက် မဲတစ်မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည်။	အပိုဒ် - ၅၇	<p><u>မဲပေးသည့်နည်းလမ်း</u></p> <p>အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ရပ်တွင် အစည်းအဝေး ၌ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရန်တင်ပြသည့် ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ခြင်း ကို အထွေထွေအစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌက သို့မဟုတ် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သည့် ကုမ္ပဏီအစု ရှယ်ယာရှင်များ၏အများစုက (ဆန္ဒမဲပေးသည့်ရလဒ်ကို ကြေညာခြင်း မပြုမီဖြစ်စေ၊ ကြေညာသည့်အခါတွင် ဖြစ်စေ) (လက်များ ပြု၍ မဲပေးခြင်း) ကို တောင်းဆိုခြင်းမရှိလျှင် ဆန္ဒမဲပေး ခြင်းဖြင့် ဆုံးဖြတ်နိုင်သည်။</p>	ဥပဒေအကြံပေးမှပြင်ဆင်ပါသည်
		အပိုဒ် - ၅၈	<p><u>ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကိုဆောင်ရွက်ခြင်း</u></p> <p>ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို အထွေထွေအစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌက ညွှန်ကြားသည့် နည်းလမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပြီး၊ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း၏ရလဒ်များကို ဆန္ဒမဲပေး ဆုံးဖြတ်ရန်တောင်းဆိုသည့် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် ဖြစ်သည် ဟု မှတ်ယူရမည်။</p>	ဥပဒေအကြံပေးမှပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ပါသည်
အပိုဒ် - ၉၃	<p><u>ဥက္ကဋ္ဌ၏ အဆုံးအဖြတ်မဲ</u></p> <p>အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်အတွက် လက်ပြမဲပေးခြင်းဖြစ်စေ၊ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခြင်းဖြစ်စေ မဲပေးရန်ရှိပြီး နှစ်ဖက်မဲအရေအတွက်တူညီနေပါက အစည်း အဝေး ဥက္ကဋ္ဌသည် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ကိုယ်စား လှယ်၊ တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော ဥပဒေအကျိုးဆောင် နှင့်ကုမ္ပဏီကိုယ်စားပြု ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ်ထားရှိထားသော မဲများအပြင် အဆုံးအဖြတ်မဲကိုလည်း ထပ်မံ၍ ပေးနိုင် သည်။</p>	အပိုဒ် - ၆၂	<p><u>ဥက္ကဋ္ဌ၏ အဆုံးအဖြတ်မဲ</u></p> <p>အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်အတွက် လက်ပြမဲပေးခြင်းဖြစ်စေ၊ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခြင်းဖြစ်စေ မဲပေးခြင်းဖြစ်ပြီး နှစ်ဖက်မဲအရေအတွက်တူညီနေပါက အစည်း အဝေးဥက္ကဋ္ဌသည် အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦး၊ ကိုယ်စားလှယ်၊ တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသောအကျိုးဆောင်ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားပြု ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော မဲများအပြင် ဒုတိယမဲ သို့မဟုတ် အဆုံးအဖြတ် မဲကိုလည်း ပေးပိုင်ခွင့်ရှိရမည်။</p>	<p>ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ကိုယ်စား လှယ်၊ တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသော ဥပဒေအကျိုးဆောင် နှင့်ကုမ္ပဏီကိုယ်စားပြု ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ်ထားရှိထားသော အစား အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦး၊ ကိုယ်စားလှယ်၊ တရားဝင်လွှဲအပ်ထားသောအကျိုးဆောင်ကိုယ်စား လှယ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားပြု ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ပေးပိုင် ခွင့်ရှိသော ဟု ပြောင်းလဲထားသည်</p>



အပိုဒ် - ၉၄ မှ ၉၈	<p><b>ကိုယ်စားလှယ်က မဲပေးခြင်း</b>          ကိုယ်စားလှယ်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူတစ်ဦးကို ဘုတ်အဖွဲ့မှ သတ်မှတ်ထားသော ပုံစံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာချုပ်စာတမ်းဖြင့် ခန့်ထားရာတွင် လွှဲအပ်သူကိုယ်တိုင် လက်ရေးဖြင့်ဖြစ်စေ၊ လွှဲအပ်သူက အခွင့်အာဏာ ပေးထားသည့် ကိုယ်စားဆောင်ရွက်သူက ကိုယ်တိုင် နည်းလမ်းတကျ ရေးသား၍ ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့် ခန့်ထားရမည်။ အကယ်၍ လွှဲအပ်သူသည် ကုမ္ပဏီ/ကော်ပိုရေးရှင်းတစ်ခုခုဖြစ်လျှင် ယင်း၏ အသုံးပြုမြဲရုံးတံဆိပ် ခတ်နှိပ်လျက် သော်လည်းကောင်း၊ အခွင့်အာဏာပေးထားသည့် အရာရှိတစ်ဦး သို့မဟုတ် ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသူက သော်လည်းကောင်း ရေးသားလျက် လွှဲအပ်ခန့်ထားရမည်။ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် မဲပေးရန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူသည် ကုမ္ပဏီ၏ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ဖြစ်ရမည်။ သို့သော် ၎င်းသည် အရွယ်ရောက်ပြီး ပဋိညာဉ်ပြုနိုင်သူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး စိတ်ပေါ့သွပ်သူ မဖြစ်ရပါ။</p>	အပိုဒ် - ၆၃ မှ ၆၇	<p><b>ကိုယ်စားလှယ်က မဲပေးခြင်း</b>          ကိုယ်စားလှယ်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူတစ်ဦးကို ဘုတ်အဖွဲ့မှ သတ်မှတ်ထားသော ပုံစံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာချုပ်စာတမ်းဖြင့် ခန့်ထားရာတွင် လွှဲအပ်သူကိုယ်တိုင် လက်ရေးဖြင့်ဖြစ်စေ၊ လွှဲအပ်သူက အခွင့်အာဏာ ပေးထားသည့် ကိုယ်စားဆောင်ရွက်သူက ကိုယ်တိုင် နည်းလမ်းတကျ ရေးသား၍ ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့် ခန့်ထားရမည်။ အကယ်၍ လွှဲအပ်သူသည် ကုမ္ပဏီ/ကော်ပိုရေးရှင်းတစ်ခုခုဖြစ်လျှင် ယင်း၏ အသုံးပြုမြဲရုံးတံဆိပ် ခတ်နှိပ်လျက် သော်လည်းကောင်း၊ အခွင့်အာဏာပေးထားသည့် အရာရှိတစ်ဦး သို့မဟုတ် ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသူက သော်လည်းကောင်း ရေးသားလျက် လွှဲအပ်ခန့်ထားရမည်။ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် မဲပေးရန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူသည် ကုမ္ပဏီ၏ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ အစုရှင်ဖြစ်ရမည်။ သို့သော် ၎င်းသည် အရွယ်ရောက်ပြီး ပဋိညာဉ်ပြုနိုင်သူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး စိတ်ပေါ့သွပ်သူ မဖြစ်ရပါ။</p>	
		အပိုဒ် - ၆၈	<p><b>နည်းပညာအသုံးပြုသည့်အစည်းအဝေး</b>          ကုမ္ပဏီသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးများကို လူကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ခြင်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အစုရှယ်ယာရှင် တစ်ဦး က အခြားသောအစုရှယ်ယာရှင်အတွက် လူကိုယ်တိုင် တက်ရောက်နေရန်လိုအပ်ခြင်းမရှိဘဲ အစည်းအဝေး တက် ရောက်သူများအားလုံးက ကြားနိုင်နားထောင်နိုင်သည့် အခြားသူများအားလုံးက ကြားနိုင်သည့် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ဗွီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားသောနည်းပညာ အသုံးပြု၍ဖြစ်စေ ကျင်းပနိုင်ပြီး၊ ထိုကဲ့သို့ အစည်းအဝေး တွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးခြင်းကို အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် လူကိုယ်တိုင်တက်ရောက် ဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည် ဖြစ်ပြီး၊ အစည်းအဝေး အထမြောက်သည့် အရေအတွက်တွင် ထည့်သွင်း ရေတွက်ရမည်။</p>	<p>နိုင်ငံခြား အစုရှယ်ယာရှင်များ ရှိလာသည့် အချိန်တွင် လူကြီးမင်းတို့အနေဖြင့် ဤအချက်ကို လိုအပ်လိမ့်မည် ဖြစ်ပါသည်။ MCL ၏ ပုဒ်မ ၁၅၁ (ည) အရ အထွေထွေအစည်းအဝေးများ တွင် တယ်လီဖုန်း သို့မဟုတ် ဗီဒီယို ကွန်ဖရင့် နည်းလမ်းများ အသုံးပြုခြင်း နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်းတွင် ဖော်ပြရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ထည့်သွင်းထားပါသည်။</p>
အခန်း(၁၄)	ပေါင်နှံခြင်းများ (Mortgages) ကြွေးမြီတာဝန်တင်ရှိခြင်း (Charges) ပြုလုပ်နိုင်သည့် အခွင့်အာဏာ	အခန်း(၁၃)	ပေါင်နှံခြင်းများ (Mortgages) ကြွေးမြီတာဝန်တင်ရှိခြင်း (Charges) ပြုလုပ်နိုင်သည့် အခွင့်အာဏာ	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်။
အခန်း(၁၅)	ကိုယ်စားလှယ်များ	အခန်း(၁၄)	ကိုယ်စားလှယ်များ	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း(၁၆)	ဘုတ်အဖွဲ့	အခန်း(၁၅)	ဘုတ်အဖွဲ့	
အပိုဒ် - ၁၀၂	<p><u>ဒါရိုက်တာများ၏ အရေအတွက်</u></p> <p>ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်နိုင်သော ဒါရိုက်တာ များ အပါအဝင် ဒါရိုက်တာဦးရေသည် (၇) ဦး ထက် မနည်း စေဘဲ (၂၁)ဦးထက် မများစေရ။ ထိုဒါရိုက်တာအဖွဲ့တွင် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် အကျိုး တူရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ကိုယ်စား ပြု အရည်အချင်းပြည့် အစုရှယ်ယာ ပိုင်ဆိုင်မှု မလိုအပ် သော ဒါရိုက်တာ (၁) ဦး ပါဝင်ခွင့်ရှိစေရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၇၂	<p><u>ဒါရိုက်တာများ၏ အရေအတွက်</u></p> <p>ဥက္ကဋ္ဌ၊ သီးခြားလွတ်လပ်သောဒါရိုက်တာများနှင့် YCDC ဒါရိုက်တာ အပါအဝင် ဒါရိုက်တာဦးရေ (ယာယီ ကိုယ်စားပြုဒါရိုက်တာများကိုရေတွက်ခြင်းမပြုဘဲ) သည် (၇) ဦး ထက် မနည်းစေဘဲ (၂၁)ဦးထက် မများစေရ။ ရန်ကုန်မြို့ တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် တညင်းကုန်း လက်ကားဈေးစီမံကိန်းကို တွဲဖက်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက် နေသည့်ကာလပတ်လုံး YCDC ဒါရိုက်တာ(၁) ဦးအား ခန့်အပ် ထား ရမည်။</p>	
အပိုဒ် - ၁၀၅	<p><u>ဒါရိုက်တာများ၏ အရည်အချင်းများ</u></p> <p>ဒါရိုက်တာတစ်ဦးသည် အစုရှယ်ယာအနည်းဆုံး (၂၅၀၀၀) စုကို ပိုင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇၅ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကိုလည်း လိုက်နာရန် တာဝန်ရှိသည်။</p>	အပိုဒ် - ၇၅	<p><u>ဒါရိုက်တာများ၏ အရည်အချင်းများ</u> အလှည့်ကျဒါရိုက်တာ၊ သီးခြားလွတ်လပ်သောဒါရိုက်တာ၊ YCDC ဒါရိုက်တာ မဟုတ်သည့် ဒါရိုက်တာတစ်ဦးသည် (အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးကခန့်အပ်သည့်ဒါရိုက်တာဖြစ်ပါက ထိုအစုရှယ်ယာရှင်သည်) အစုရှယ်ယာအနည်းဆုံး (၂၅၀၀၀) စုကို ပိုင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီများဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇၅ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကိုလည်း လိုက်နာရန် တာဝန်ရှိသည်။</p>	(အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးကခန့်အပ်သည့်ဒါရိုက်တာ ဖြစ်ပါက ထိုအစုရှယ်ယာရှင်သည်)" ဟူသည့် စကားရပ်ကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးရန်
		အပိုဒ် - ၇၆	ဒါရိုက်တာတစ်ဦးသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးများနှင့် ၎င်းသည်အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးမဟုတ်စေကာမူ အစုရှယ် ယာ အမျိုးအစားတစ်ခု ပိုင်ဆိုင်သူများ၏အစည်းအဝေး များကို တက်ရောက်၍ နာကြားနိုင်သူဖြစ်သည်။	
အပိုဒ် - ၁၁၁	<p>ဘုတ်အဖွဲ့၏ အာဏာနှင့်တာဝန်များ</p> <p>ကုမ္ပဏီ၏ ဘုတ်အဖွဲ့သည် ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆၀ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လိုက်နာလျက် ဘုတ်အဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ ကုမ္ပဏီ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို စီမံခန့်ခွဲရန် တာဝန်ရှိသည်။ ဘုတ်အဖွဲ့သည် ကုမ္ပဏီ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်နိုင်ပြီး၊ ကုမ္ပဏီ၏ ဆောင်ရွက်မှုများကို လမ်းညွှန်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်း ပြုလုပ်ရမည်။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် ကုမ္ပဏီကို ပျိုးထောင်ခြင်းနှင့် မှတ်ပုံတင်ခြင်း ကိစ္စရပ်အသီးသီးအတွက် ကုန်ကျစရိတ် အဖိုးအခများအားလုံးကို ပေးချေနိုင်သည်။</p>	အပိုဒ် - ၈၂	<p>ဘုတ်အဖွဲ့၏ အာဏာနှင့်တာဝန်များ</p> <p>ကုမ္ပဏီ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဒါရိုက်တာများက စီမံခန့်ခွဲရမည်။ ဒါရိုက်တာများသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ကုမ္ပဏီကကျင့်သုံးရန် ကုမ္ပဏီများဥပဒေ သို့မဟုတ် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းအရ လိုအပ်ခြင်းမရှိသည့် ကုမ္ပဏီ၏ အခွင့်အာဏာများအားလုံးကို ကျင့်သုံးနိုင်သည်။</p>	DICA model constitution paragraph 113 နှင့် လျှော်ညီစွာ ပြင်ဆင်ထားပါသည်

အပိုဒ် - ၁၁၂	<p>ဘုတ်အဖွဲ့သည် အခါအားလျော်စွာ ဒါရိုက်တာများ အထဲမှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အုပ်ချုပ်မှု ဒါရိုက်တာစသည့်ရာထူးများကို ရွေးချယ်ခန့်အပ်နိုင်သည်။ သင့်လျော်သောအချိန်ကာလနှင့် သင့်လျော်သော ထောက်ပံ့ကြေး (လခစား သို့မဟုတ် ကော်မရှင် သို့မဟုတ် အမြတ်ဝေစုခံစားခွင့် သို့မဟုတ် တစ်မျိုးစီကို တစ်စိတ်တဒေသခံစားခွင့်) ကို ၎င်းတို့က သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ပေးနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါစည်းမျဉ်းအပိုဒ် (၁၂၅) ကို လိုက်နာရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၈၃	<p>ဘုတ်အဖွဲ့သည် အခါအားလျော်စွာ ဒါရိုက်တာများ အထဲမှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အုပ်ချုပ်မှု ဒါရိုက်တာစသည့်ရာထူးများကို ရွေးချယ်ခန့်အပ်နိုင်သည်။ သင့်လျော်သောအချိန်ကာလနှင့် သင့်လျော်သော ထောက်ပံ့ကြေး (လခစား သို့မဟုတ် ကော်မရှင် သို့မဟုတ် အမြတ်ဝေစုခံစားခွင့် သို့မဟုတ် တစ်မျိုးစီကို တစ်စိတ်တဒေသခံစားခွင့်) ကို ၎င်းတို့က သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ပေးနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါစည်းမျဉ်းအပိုဒ် (၉၇) ကို လိုက်နာရမည်။</p>	
အပိုဒ် - ၁၁၇	<p>ထိုသို့ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဒါရိုက်တာရာထူးမှ နုတ်ထွက် ပေး ရမည့် ကိစ္စရပ်၌ ထိုရာထူးတွင် အကြာရှည်ဆုံးတည်ရှိနေသူ ဒါရိုက်တာဖြစ်လာသူများအနက်မှ မည်သူနုတ်ထွက်ပေးရမည် နည်းဟူသောကိစ္စ ပေါ်ပေါက်ခဲ့လျှင် (အချင်းချင်း သဘောတူညီချက်အရမှတစ်ပါး) မဲနှိုက်၍ ဆုံးဖြတ်ရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၈၈	<p>နှစ်စဉ်အနားယူသည့်ဒါရိုက်တာများသည် ၎င်းတို့နောက်ဆုံး ရွေးချယ်ခံရသည်မှ ရာထူးအကြာဆုံးရယူထားသူ ဖြစ်ရမည်။ သို့ရာတွင် နေ့ရက်တူတွင် ဒါရိုက်တာဖြစ်လာကြသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များသည် (အခြားနည်းဖြင့် ၎င်းတို့အကြားသဘောတူထားခြင်းမရှိလျှင်) အနားယူရန် ဥက္ကဋ္ဌက ဆုံးဖြတ်ရမည်။</p>	<p>မြန်မာနိုင်ငံ ကုမ္ပဏီများ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇၃ (ခ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ဤအချက်အား ဥက္ကဋ္ဌက သတ်မှတ်ရမည် ဖြစ်ပါသဖြင့် ပြောင်းလဲ ပြင်ဆင်ပါသည်။</p>
		အပိုဒ် - ၉၂	<p>ဒါရိုက်တာတစ်ဦးရာထူးမှအနားယူခြင်းနှင့် ဒါရိုက်တာရာထူး အား ရွေးချယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဒါရိုက်တာရာထူး အဖြစ် ပြန်လည်ရွေးကောက်ခြင်းသည် အနားယူခြင်း၊ ရွေးကောက်ခြင်း၊ ပြန်လည်ရွေးကောက်ခြင်းများကို ပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုကြေညာပြီးနောက် စတင်အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည်။</p>	
အပိုဒ် - ၁၂၆	<p><b>ဒါရိုက်တာများ၏ အသုံးစရိတ်များ</b>          အခကြေးငွေအပြင် ဘုတ်အဖွဲ့သည် ဘုတ်အဖွဲ့အစည်း အဝေးများ၊ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ကော်မတီအစည်း အဝေးများ၊ အထွေထွေအစည်းအဝေးများစသည့် အစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ခြင်း၊ ပြန်ခြင်းတို့ အတွက်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်၍ လည်းကောင်း၊ ခရီးသွားခြင်း၊ ကုန်ကျ စရိတ်များ၊ အသုံးအရိတ်များအတွက် ရထိုက်ခွင့်ရှိပြီး ယင်းကိစ္စများအတွက် စိုက်ထုတ်ငွေ ပြန်ရခွင့် ရှိပါသည်။</p>	အပိုဒ် - ၉၈	<p><b>ဒါရိုက်တာများ၏ အသုံးစရိတ်များ</b>          အခကြေးငွေအပြင် ဘုတ်အဖွဲ့သည် ဘုတ်အဖွဲ့အစည်း အဝေးများ၊ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ကော်မတီအစည်း အဝေးများ၊ အထွေထွေအစည်းအဝေးများစသည့် အစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ခြင်း၊ ပြန်ခြင်းတို့ အတွက်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်၍ လည်းကောင်း၊ ခရီးသွားခြင်း၊ ကုန်ကျ စရိတ်များ၊ အသုံးအရိတ်များအတွက် ရထိုက်ခွင့်ရှိပြီး ယင်းကိစ္စများအတွက် စိုက်ထုတ်ငွေ ပြန်ရခွင့် ရှိပါသည်။</p>	27
အခန်း-၁၇	ဒါရိုက်တာများ၏ပဋိညာဉ်စာချုပ်များ	အခန်း-၁၆	ဒါရိုက်တာများ၏ပဋိညာဉ်စာချုပ်များ	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း-၁၈	ဘုတ်အဖွဲ့၏ အခွင့်အာဏာများ	အခန်း-၁၇	ဘုတ်အဖွဲ့၏ အခွင့်အာဏာများ	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်
အခန်း-၁၉	ဘုတ်အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း	အခန်း-၁၈	ဘုတ်အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း	
အပိုဒ် - ၁၃၉ - ၁၄၀	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည် (ပြင်ဆင်ခြင်းမရှိပါ)	အပိုဒ် - ၁၁၁ မှ ၁၁၂		
အပိုဒ် - ၁၄၁	<p><b>ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကျင်းပရန်နေရာ</b>  ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကို တယ်လီဖုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရုပ်မြင်သံကြားနည်းပညာဖြင့် လည်းကောင်း၊ အခြားဆက်သွယ်ရေး ကြားခံပစ္စည်းဖြင့်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးလုပ်ရန် သဘောတူညီသည့်နေရာတွင် ပြုလုပ်ခွင့်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။ အစည်းအဝေးများကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ပြင်ပတွင်လည်းကျင်းပနိုင်သည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၁၃	<p><b>ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကျင်းပရန်နေရာ</b>  ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကို တယ်လီဖုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရုပ်မြင်သံကြားနည်းပညာဖြင့် လည်းကောင်း၊ အခြားဆက်သွယ်ရေး ကြားခံပစ္စည်းဖြင့်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးလုပ်ရန် သဘောတူညီသည့်နေရာတွင် ပြုလုပ်ခွင့်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။ သို့ရာတွင် အစည်းအဝေးတက်ရောက်နေ သည့်ဒါရိုက်တာများအနက်မှအနည်းဆုံးတစ်ဦးသည် အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်တစ်လျှောက်လုံး အစည်းအဝေး ကျင်းပသည့်နေရာ၌ရှိရမည်။ အစည်းအဝေးများကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံပြင်ပတွင်လည်း ကျင်းပနိုင် သည်။</p>	<p>"သို့ရာတွင် အစည်းအဝေးတက်ရောက်နေ သည့်ဒါရိုက်တာများအနက်မှအနည်းဆုံးတစ်ဦးသည် အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်တစ်လျှောက်လုံး အစည်းအဝေး ကျင်းပသည့်နေရာ၌ရှိရမည်။" ဟူသော စကားရပ်အား ထပ်တိုးထားပါသည် DICA model constitution 122 အရ ပြင်ဆင်ထားပါသည်</p>
အပိုဒ် - ၁၄၂	<p><del>ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း</del>  ဒါရိုက်တာများသည် မိမိတို့ သင့်လျော်သည်ဟုထင်မြင် သည့်အတိုင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရေး အတွက် အတူတကွစည်းဝေးနိုင်၍ မိမိတို့၏ အစည်းအဝေးများကို ရွှေ့ဆိုင်းခြင်းနှင့် အခြားနည်းဖြင့် သတ်မှတ်လျက် အစည်းအဝေးများပြုလုပ်နိုင်သည်။ မည်သည့်အစည်းအဝေးတွင်မဆို ပေါ်ပေါက်လာသောပြဿနာများကို တက်ရောက်သူ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးလျှင် တစ်စုံတစ်ရာကျင့်သုံးလျက် မဲများရာဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရမည်။ ထိုသို့ဆုံးဖြတ်ရာ၌ မဲအရေအတွက်ချင်းတူညီနေသည့် ကိစ္စရပ်၌ ဥက္ကဋ္ဌသည် ဒုတိယ သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိရမည်။ မည်သည့်အချိန်၌မဆို ဒါရိုက်တာတစ်ဦးဦး၏ တောင်းဆိုချက်အရ ဘုတ်အစည်းအဝေးကို ဘုတ်အဖွဲ့၏ သဘောတူလက်ခံသည့် နည်းလမ်းတစ်ရပ်ဖြင့် ခေါ်ယူကျင်းပနိုင်သည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၁၄	<p><b>ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း</b>  ဒါရိုက်တာများသည် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ပေးပို့ခြင်း၊ ရွှေ့ဆိုင်းခြင်း၊ အခြားတနည်းနည်းဖြင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်စေခြင်းတို့အတွက် ၎င်းတို့၏အစည်းအဝေးများကို သင့်တော်သည်ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ကျင်းပနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ဘုတ်အဖွဲ့သည် နှစ်တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး လေးကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရမည်။</p>	<p>SECM ၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် ၂/၂၀၂၀ ၏ အပိုဒ် ၈ အရ အစည်းအဝေးများကို တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး လေးကြိမ် ကျင်းပရမည် ဖြစ်သဖြင့် ထည့်သွင်းရေးထားပါသည်</p>

		အပိုဒ် - ၁၁၅	<p><b>မဲပေးခြင်း</b>          ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင် ပေါ်ပေါက်လာသော ပြဿနာများကို တက်ရောက်၍ မဲပေးသူ ဒါရိုက်တာ၏ မဲအများစုဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်သည် ရည်ရွယ်ချက်အားလုံးအတွက် ဘုတ်အဖွဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်အဖြစ် မှတ်ယူရမည်။ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးတွင် မဲတစ်မဲစီပေးရမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဘုတ်အဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင်တက်ရောက်သည့်အလှည့်ကျဒါရိုက်တာတစ်ဦးတွင် မဲတစ်မဲပေးခွင့်ရှိကာ၊ ၎င်းက အလှည့်ကျဒါရိုက်တာတစ်ဦးဖြစ်သည့်အပြင် ၎င်းကိုယ်တိုင်က ဒါရိုက်တာတစ်ဦးလည်းဖြစ်နေပါက ဒါရိုက်တာတစ်ဦးအနေနှင့်လည်း မဲတစ်မဲပေးခွင့်ရှိသည်။ မဲအရေအတွက်ချင်းတူညီနေသည့် ကိစ္စရပ်၌ ဘုတ်အဖွဲ့၏ ဥက္ကဋ္ဌသည် ဒုတိယ သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိရမည်။ ဥက္ကဋ္ဌသည် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို ဒါရိုက်တာများ အစည်းအဝေးကို ကျင်းပနိုင်ပြီး၊ အတွင်းရေးမှူးသည် (ရုံးခွဲလျှင်) ဒါရိုက်တာကတောင်းဆိုလာသည့်အခါတွင် ဒါရိုက်တာများအစည်းအဝေးကို ကျင်းပရမည်။ သို့ရာတွင် ဘုတ်အဖွဲ့သည် နှစ်တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး လေးကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရမည်။</p>	
--	--	--------------	--	--

	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
အပိုဒ် - ၁၄၄	<p><u>ဒါရိုက်တာနေရာလစ်လပ်နေသော်လည်း ဘုတ်အဖွဲ့က ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း</u></p> <p>ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသော ဘုတ်အဖွဲ့သည် မိမိတို့ ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်လစ်လပ်ခြင်း တစ်ခုခုရှိစေကာမူ ဘုတ်အဖွဲ့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသူတို့၏ဦးရေကို ဘုတ်အဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် ဦးရေအဖြစ်ဖြင့် ဤစည်းမျဉ်းကသတ်မှတ်ထားသော သို့မဟုတ် ဤစည်းမျဉ်းကိုလိုက်နာရသော ဦးရေအောက်လျော့နေလျှင်သည်လည်းကောင်း၊ လျော့နေသမျှ ကာလပတ်လုံးလည်းကောင်း၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသော ဘုတ်အဖွဲ့သည် အဆိုပါဦးရေအထိ ဘုတ်အဖွဲ့ဦးရေကို တိုးမြှင့်ခြင်း သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီအထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ခေါ်ဆိုခြင်းအလို့ငှာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ အခြားကိစ္စအလို့ငှာ ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိ။</p>	အပိုဒ် - ၁၁၇	<p><u>ဒါရိုက်တာနေရာလစ်လပ်နေသော်လည်း ဘုတ်အဖွဲ့က ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း</u></p> <p>ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသော ဘုတ်အဖွဲ့သည် မိမိတို့ ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်လစ်လပ်ခြင်း တစ်ခုခုရှိစေကာမူ ဘုတ်အဖွဲ့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသူတို့၏ဦးရေကို ဘုတ်အဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးအထမြောက်စေရန် ဦးရေအဖြစ်ဖြင့် ဤစည်းမျဉ်းကသတ်မှတ်ထားသော သို့မဟုတ် ဤစည်းမျဉ်းကိုလိုက်နာရသော ဦးရေအောက်လျော့နေလျှင်သည်လည်းကောင်း၊ လျော့နေသမျှ ကာလပတ်လုံးလည်းကောင်း၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသော ဘုတ်အဖွဲ့သည် အဆိုပါဦးရေအထိ ဘုတ်အဖွဲ့ဦးရေကို တိုးမြှင့်ခြင်း သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီအထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ခေါ်ဆိုခြင်းကို အရေးပေါ်ကိစ္စအလို့ငှာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ အခြားကိစ္စအလို့ငှာ ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိ။</p>	"အရေးပေါ်ကိစ္စအလို့ငှာ" ဟူသော စကားရပ်ကို ထည့်သွင်းထားပါသည်
အပိုဒ် - ၁၄၇	<p>ဘုတ်အဖွဲ့သည် မိမိတို့၏ အစည်းအဝေးသဘာပတိကို ရွေးချယ်ရမည့်အပြင် ထိုရာထူးလက်ရှိထားရန်ဖြစ်သော ကာလအပိုင်းအခြားကို သတ်မှတ်ရမည်။ သို့ရာတွင် အဆိုပါ သဘာပတိကို ရွေးချယ်ထားသည်မဟုတ်လျှင် သို့မဟုတ် အစည်းအဝေးတစ်ခုခုတွင် ကျင်းပရန် သတ်မှတ်ထားသည့်အချိန်ရောက်ရှိပြီး မိနစ် (၃၀)အတွင်း သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် မရောက်လျှင်၊ တက်ရောက်သော ဒါရိုက်တာများသည် ၎င်းတို့အထဲမှ အလှည့်ကျသဘာပတိကို အစည်းအဝေး၏ သဘာပတိအဖြစ် ရွေးချယ်စေရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၂၀	<p>ဘုတ်အဖွဲ့၏ဥက္ကဋ္ဌသည် အစည်းအဝေးသဘာပတိဖြစ်ရမည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးသဘာပတိကို ရွေးချယ်ထားသည်မဟုတ်လျှင် သို့မဟုတ် အစည်းအဝေးတစ်ခုခုတွင် ကျင်းပရန် သတ်မှတ်ထားသည့်အချိန် ရောက်ရှိပြီး မိနစ် (၃၀)အတွင်း သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် မရောက်လျှင်၊ တက်ရောက်သော ဒါရိုက်တာများသည် ၎င်းတို့အထဲမှ အလှည့်ကျသဘာပတိကို အစည်းအဝေး၏ သဘာပတိအဖြစ် ရွေးချယ်စေရမည်။</p>	"ဘုတ်အဖွဲ့သည် မိမိတို့၏ အစည်းအဝေးသဘာပတိကို ရွေးချယ်ရမည့်အပြင် ထိုရာထူးလက်ရှိထားရန်ဖြစ်သော ကာလအပိုင်းအခြားကို သတ်မှတ်ရမည်။" အစား "ဘုတ်အဖွဲ့၏ဥက္ကဋ္ဌသည် အစည်းအဝေးသဘာပတိဖြစ်ရမည်။" ဟု ပြောင်းလဲ ထားပါသည်
အခန်း-၂၀	အတွင်းရေးမှူး	အခန်း-၁၉	အတွင်းရေးမှူး	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်
အခန်း-၂၁	ရုံးတံဆိပ်တုံး	အခန်း-၂၀	ရုံးတံဆိပ်တုံး	
		အပိုဒ် - ၁၃၂	ကုမ္ပဏီသည် ရုံးတံဆိပ်တုံးတစ်ခုရှိရမည်။	
		အပိုဒ် - ၁၃၃	ဘုတ်အဖွဲ့သည် ကုမ္ပဏီ၏ရုံးတံဆိပ်တုံးကို လုံခြုံစွာ ထိန်းသိမ်းထားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရမည်။	

ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း		မှတ်ချက်
အခန်း-၂၂	ဘဏ္ဍရေးဆိုင်ရာ အစီအရင်ခံစာများနှင့် စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း	အခန်း-၂၁	ဘဏ္ဍရေးဆိုင်ရာ အစီအရင်ခံစာများနှင့် စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်
အခန်း-၂၃	အမြတ်ဝေစုများ သီးသန့်ရုံပုံငွေနှင့် အခြားဝေခွဲခြင်းများ	အခန်း-၂၂	အမြတ်ဝေစုများ သီးသန့်ရုံပုံငွေနှင့် အခြားဝေခွဲခြင်းများ	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်
အခန်း-၂၄	ဖျက်သိမ်းခြင်း	အခန်း-၂၃	ဖျက်သိမ်းခြင်း	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်
အပိုဒ် - ၁၈၅		အပိုဒ် - ၁၆၀	ဖျက်သိမ်းခြင်းများကို လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေ (ဥပဒေအမှတ် ၁/၂၀၂၀) အရ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။	ဖျက်သိမ်းခြင်းအား Insolvency Law ဖြင့်သာ စီမံရမည်ဖြစ်ပါသည်
အခန်း-၂၅	ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည့် အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းနှင့် မှတ်ပုံတင်စာရင်းများ	အခန်း-၂၄	ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည့် အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းနှင့် မှတ်ပုံတင်စာရင်းများ	
အပိုဒ် - ၁၈၈	မှတ်ပုံတင်စာရင်းများ ကုမ္ပဏီသည် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်များ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းနှင့် ဥပဒေအရ ထိန်းသိမ်းထားရှိရန် လိုအပ်သော အခြားမှတ်ပုံတင်စာရင်းများကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။	အပိုဒ် - ၁၆၃	မှတ်ပုံတင်စာရင်းများ ကုမ္ပဏီသည် အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းနှင့် ဥပဒေအရ ထိန်းသိမ်းထားရှိရန် လိုအပ်သော အခြားမှတ်ပုံတင်စာရင်းများကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။ မှတ်ပုံတင်စာရင်းများအား ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်တမ်းရက်စွဲအသီးသီးဖြင့် စာရင်းရေးသွင်းထားရမည်။	"မှတ်ပုံတင်စာရင်းများအား ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်တမ်းရက်စွဲအသီးသီးဖြင့် စာရင်းရေးသွင်းထားရမည်။" ဟူသော စကားရပ်ကို ထည့်သွင်းထားပါသည်။ (SECM ၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် ၁/၂၀၁၅ အရ မှတ်တမ်းအား မှတ်တမ်းဝင် ရက်စွဲတစ်ခုစီအတွက် မှတ်တမ်းတင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။)
အခန်း-၂၆	မှတ်တမ်းမှတ်ရာများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း	အခန်း-၂၅	မှတ်တမ်းမှတ်ရာများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း	

အခန်း-၂၇	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း	အခန်း-၂၆	ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
အပိုဒ် - ၁၉၀	<p>နို့တစ်စာတစ်စောင်ကို ကုမ္ပဏီက မည်သည့် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်ထံသို့မဆို လူပုဂ္ဂိုလ် အားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ထိုသူ၏ ကုမ္ပဏီတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော လိပ်စာသို့ စာတိုက်မှတစ်ဆင့် ပေးပို့ခြင်းဖြင့် ဖြစ်စေ ပေးပို့နိုင်သည် သို့မဟုတ်</p> <p>(ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း မှတ်ပုံတင်လိပ်စာ မရှိလျှင်) ထိုသို့ နို့တစ်စာချအပ်ရန် အလို့ငှာ ပေးထားသော ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း လိပ်စာရရှိလျှင် ယင်းလိပ်စာသို့ ပေးပို့နိုင်သည်။</p> <p>(ခ) နို့တစ်စာကို စာတိုက်၊ တဲလက်စ်၊ ဖက်စ် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ်စနစ်ဖြင့် ပေးပို့သည့်အခါ နို့တစ်စာတစ်စောင်ကို လိပ်စာမှန်ကန်စွာတပ်၍ စာတိုက်ခ အပြည့်အဝ ကြိုတင်ပေးဆောင်ပြီး ပေးပို့ရမည်။ ထိုလိပ်စာရှင်သည် စာတိုက်၏ သာမန်လုပ်ငန်းဆောင်တာအားဖြင့် ရသင့်ရထိုက် သောနေ့တွင် နို့တစ်စာကို လက်ခံရရှိခြင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၆၅	<p>အရဖြစ်စေ၊ အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးထံသို့လည်း ကောင်း၊ အခြားသောပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့လည်းကောင်း၊ အကြောင်းကြားစာအား အခြားသောနည်းလမ်းတစ်ခုခုဖြင့် ပေးပို့ခြင်းကို ကန့်သတ်ထားခြင်းမရှိဘဲ၊ ကုမ္ပဏီမှ အကြောင်းကြားစာတစ်စောင်ကို အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးဦး ထံသို့ သို့မဟုတ် အခြားသောပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ အောက်ပါနည်းလမ်းများဖြင့်ပေးပို့နိုင်သည်။</p> <p>(က) လူကိုယ်တိုင်ပေးပို့ခြင်း၊</p> <p>(ခ) ထိုပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ အကြောင်းကြားစာများပေးပို့ရန်အတွက် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ မှတ်တမ်းထိန်းသိမ်းထားရှိသည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်က ကုမ္ပဏီသို့ပေးအပ်ထားသည့်လိပ်စာသို့ လိပ်မူ၍ အစုရှယ်ယာရှင်ထံ မှတ်ပုံတင်စာဖြင့် ပေးပို့ခြင်း၊</p> <p>(ဂ) ထိုပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ အကြောင်းကြားစာများပေးပို့ရန်အတွက် စာရင်းဝင်ခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ မှတ်တမ်းထိန်းသိမ်းထားရှိသည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်က ကုမ္ပဏီသို့ပေးအပ်ထားသည့် ဖက်စ်အမှတ် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ်လိပ်စာသို့ ဖက်စ်ဖြင့်ပို့၍ဖြစ်စေ၊ အခြားသောအီလက်ထရောနစ် နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခြင်း။</p>	<p>အစုရှယ်ယာရှင်များက စာရင်းဝင် လုပ်ငန်းစဉ်အတွင်း စစ်ဆေးအတည်ပြုမည် ဖြစ်သည့် အတွက်ကြောင့်၊ စာရင်းဝင်ပြီးချိန်တွင် ပိုမိုစိမိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အစားထိုး ထည့်သွင်းထားပါသည်။</p>



	ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ စည်းမျဉ်း		ယခု MHM မှ ပြင်ဆင်ထားသည့် စည်းမျဉ်း	မှတ်ချက်
အပိုဒ် - ၁၉၁	<p>အကယ်၍ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူအစုရှင်တစ်ဦးသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း မှတ်ပုံတင်သည့် လိပ်စာလည်း မရှိသည့်အပြင် နို့တစ်စာချရန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အတွင်း လိပ်စာကိုလည်း ကုမ္ပဏီသို့ တင်သွင်းထားခြင်းမရှိလျှင် ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်ရုံး တည်ရှိရာ ဒေသတွင် ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော သတင်းစာ (၁) စောင်တွင် ထိုသူ၏အမည်နာမဖြင့် နို့တစ်ကြေညာ လိုက်ခြင်းသည် သတင်းစာတွင် ထိုကြော်ငြာပါလာသည့်နေ့တွင် ထိုသူသို့ နို့တစ်စာချအပ်ပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူစေရမည်။</p>	အပိုဒ် - ၁၆၆	<p>ပေးပို့ပြီးဖြစ်သည်ဟုမှတ်ယူခြင်း။  အောက်ပါအခြေအနေတွင် အကြောင်းကြားစာတစ်စောင်ကို ပေးပို့ပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူမည် -  (က)မှတ်ပုံတင်စာဖြင့်ပေးပို့ခြင်းဖြစ်ပါက၊ စာပို့သည့်နေ့ရက်မှ အလုပ်လုပ်ရက် သုံးရက်ပြည့်မြောက်ပြီးသည့် နေ့ရက်ရောက်ရှိသည့်အခါ၊  (ခ)ဖက်(စ်)ဖြင့်ပေးပို့ခြင်းဖြစ်ပါက ဖက်(စ်)ထုတ်လွှတ်ပေးပို့ပြီးကြောင်းအတည်ပြုသည့် လက်ခံဖြတ်ပိုင်း အားရရှိသည့်အခါ၊  (ဂ)အီလက်ထရောနစ်စာဖြင့်ပေးပို့ခြင်းဖြစ်ပါက ပေးပို့သည့်အပေါ် အီးမေးလ်ဖတ်ရှုကြောင်းအသိအမှတ် ပြုချက်ကို ကုမ္ပဏီကလက်ခံရရှိသည့်အခါ သို့မဟုတ် ထိုသို့ပေးပို့သည့်ရက်မှ အလုပ်လုပ်ရက် နှစ်ရက် (၂ ရက်) ပြီးမြောက်သည့်အခါ။</p>	
အခန်း-၂၈	လျော်ကြေး	အခန်း-၂၇	လျော်ကြေး	မူလ constitution အတိုင်းဖြစ်ပါသည်